

လူအပေါင်းချစ်မြတ်နိုး

သီလနှင့်လည်းပြည့်စုံ၊ ဉာဏ်အမြင်နှင့်လည်း ပြည့်စုံ၊ တရား၌တည်၍ အမှန်ကိုလည်း ပြောဆို တတ်၊ မိမိပြုအပ်သည့် ကျင့်ဝတ်နှင့်လည်း ပြည့်စုံသောသူကို လူအပေါင်းသည် ချစ်မြတ်နိုး ၏။

ဝိယဝဂ်(ဓမ္မပဒ - ၂၁၇)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပ နိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာ အောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝ မြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှု ရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်

နှစ်နိုင်ငံအကြားအပြန်အလှန် ကုန်သွယ်မှုများ မြှင့်တင်ရေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၊ ဆေးဝါးထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍတို့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရေး ရင်းရင်းနှီးနှီးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ၉ ဇွန် ၁၁

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအဖြစ်ခန့်အပ် ရန် သဘောတူညီပြီးဖြစ်သော သံအမတ်ကြီး H.E. Mrs. Ponnampereuma Arachige Prabashini Ponnampereuma သည်ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင်နေပြည်တော် ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး သံတမန်ဆောင်စဉ်ခန်းမ၌ ၎င်း၏ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် သံတမန်ဆက်ဆံရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ မြန်မာနိုင်ငံမှ ရဟန်းသံဃာများနှင့် သာသနာ့ဌာနဝင် သီလရှင်များ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ တွင် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိမှုနှင့် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံရှိ ထေရ်ကြီးဝါကြီး ဆရာတော်ကြီး များအား မြန်မာနိုင်ငံမှသာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်လျက်ရှိမှု အခြေအနေများ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ တိုးတက်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံအကြားအပြန်အလှန်ကုန်သွယ်မှုများ မြှင့်တင်ရေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၊ ဆေးဝါးထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍတို့တွင် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၅ သို့ ၁၇

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mrs. Ponnampereuma Arachige Prabashini Ponnampereuma က ၎င်း၏ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်စဉ်။



ယနေ့ ဖတ်စရာ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်နီး ဒေါ်ကြူကြူလှမိသားစုက လှူဒါန်းသည့် လူထုသိပ္ပံကျမ်းအတွဲ (၄/၅)စာအုပ် ၃၀၀၀ ကို နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ စာကြည့်တိုက်များနှင့် တပ်မတော်ဌာနချုပ်များ၊ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့စာကြည့်တိုက်များသို့ ပေးအပ်လှူဒါန်း

ကမ္ဘာ့ကလေးအလုပ်သမား ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ရေးနှင့် အမျိုးသားအဆင့်လုပ်ငန်းစီမံချက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှု ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ (၁၂)ရက် ကမ္ဘာ့ကလေးအလုပ်သမား ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ရေး နေ့၏ အရေးပါမှု

ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၄



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သီရိလင်္ကာ နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mrs. Ponnampereuma Arachige Prabashini Ponnampereuma အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

★ ရှေ့ပိုးမှ
ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ရင်းရင်းနှီးနှီးဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး တို့သည် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။
အဆိုပါသံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်ပွဲသို့ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်း ရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေနှင့် နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန သံတမန်ရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝဏ္ဏဟန် တို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သီရိလင်္ကာ နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mrs. Ponnampereuma Arachige Prabashini Ponnampereuma တို့ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကြစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး Mr. Tharaka Balasuriya ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်သည် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ ခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး Mr. Tharaka Balasuriya ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံ သည်။
တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-သီရိလင်္ကာ နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည် ရင်းနှီးစွာဆက်ဆံရေး၊ နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု

မြှင့်တင်ရေးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသား များအား ကူညီကာကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ အပေါ် အမြင်ချင်းဖလှယ်၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်တိုးရီနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ဒုတိယရဲချုပ်(၂) ရဲဗိုလ်ချုပ် အောင်နိုင်သူ၊ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ကောင်စစ်ရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr. Sisira Senevirathne နှင့် သံရုံးတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



ကျိုက်ထိုမြို့နယ်၌ စပါးမျိုးစေ့ချက်ရိယာပေးအပ်ပွဲ ကျင်းပ

ကျိုက်ထို ဇွန် ၁၁
မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်ထိုမြို့နယ်၌ လယ်ယာလုပ်တောင်သူများ အသုံးပြုနိုင်ရန် စပါးမျိုးစေ့ချက်ရိယာပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်လွင် က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးဝင်းဗိုလ်က စပါးမျိုးစေ့ချက်ရိယာ အသုံးပြုခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ပညာပေးပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ မြို့နယ်စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး

ဦးထွန်းထွန်းဝင်းက မျိုးစေ့ချက်ရိယာများအား ဖြန့်ဖြူးရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်ကို ပြောကြားပြီး ကျေးရွာအုပ်စုများရှိ စပါးစိုက်တောင်သူများအား မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက စပါးမျိုးစေ့ချက်ရိယာများကို လက်ဝယ်အရောက်ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။
အဆိုပါစပါးမျိုးစေ့ချက်ရိယာမှာ ရှစ်တန်းသွားဖြစ်ပြီး တစ်ဧက လျှင် ၁၂ ပြည်မှ ၁၄ ပြည်ထိ စပါးမျိုးစေ့များကို ကြေချနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အာရပ်စော်ဘွားများပြည်ထောင်စုနိုင်ငံ(UAE) သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Mutaz Abdullah Abduljaleel Mohamed Al Faheem အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အာရပ်စော်ဘွားများပြည်ထောင်စုနိုင်ငံ(UAE) သံအမတ်ကြီး သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်

နှစ်နိုင်ငံအကြားသံတမန်ဆက်ဆံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ လေကြောင်းတိုက်ရိုက်ပျံသန်းမှုများ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ခရီးသွားကဏ္ဍ၊ ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍနှင့် အခြားကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ရေးကိစ္စရပ်များ ရင်းရင်းနှီးနှီးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အာရပ်စော်ဘွားများ ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံ(UAE) သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန်သဘောတူညီပြီးဖြစ်သော သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Mutaz Abdullah Abduljaleel Mohamed Al Faheem သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌရုံး သံတမန်ဆောင်ရွက်ရေးဌာနမှ ငှက်ခွေ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်သည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီးဆွေးနွေး
ထို့နောက် နှစ်နိုင်ငံအကြား သံတမန်ဆက်ဆံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ လေကြောင်း တိုက်ရိုက် ပျံသန်းမှုများ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ခရီးသွားကဏ္ဍ၊ ကုန်သွယ်မှု ကဏ္ဍနှင့်အခြားကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ပြည်သူများ လိုလားသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်တွင် ခိုင်ခိုင်မာမာရှိစေရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု အခြေအနေများ၊

မြန်မာနိုင်ငံ၏နိုင်ငံရေးဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှု အခြေအနေများ၊ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသည့် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု အခြေအနေများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းရှိ နေရပ်စွန့်ခွာသူများကို မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံ သဘောတူညီချက်များနှင့်အညီ စိစစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုအခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ရင်းရင်းနှီးနှီးဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အာရပ်စော်ဘွားများ ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံ(UAE) သံအမတ်ကြီးတို့သည် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

အဆိုပါ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်ပွဲသို့ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန သံတမန်ရေးရာ ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝဏ္ဏဟန်တို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အာရပ်စော်ဘွားများ ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံ (UAE) သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Mutaz Abdullah Abduljaleel Mohamed Al Faheem က ငှက်ခွေသံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်စဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အာရပ်စော်ဘွားများ ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံ(UAE) သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Mutaz Abdullah Abduljaleel Mohamed Al Faheem တို့ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှမိသားစုက လှူဒါန်းသည့် လူထုသိပ္ပံကျမ်းအတွဲ (၄/၅)စာအုပ် ၃၀၀၀ ကို နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ စာကြည့်တိုက်များနှင့် တပ်မတော်ဌာနချုပ်များ၊ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့စာကြည့်တိုက်များသို့ ပေးအပ်လှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၁

မြန်မာနိုင်ငံ တစ်ဝန်းလုံးရှိ စာကြည့်တိုက်များနှင့် တပ်မတော် ဌာနချုပ်များ၊ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့ စာကြည့်တိုက်များသို့ စာအုပ် စာစောင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲနှင့် စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေးလှုပ်ရှားမှု အခမ်းအနားကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရ အဖွဲ့ရုံးမင်္ဂလာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက်များ ဖောင်ဒေးရှင်း နာယက ဦးကျော်ဆန်း၊ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးညွန့်ဆွေနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာ နိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင်(မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး)၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်စိုးထွန်း၊ ဌာနဆိုင်ရာ များမှတာဝန်ရှိသူများ၊ ဆရာဆရာမ များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

သီဆို ဖျော်ဖြေ

ရှေးဦးစွာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး ဒဂုံမြို့နယ် အမှတ်(၁) အခြေခံ ပညာ အထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ က “ပညာဘဏ်တိုက် စာကြည့် တိုက်သို့ သွားကြစို့” သီချင်းဖြင့် သီဆို ဖျော်ဖြေကြသည်။

ထို့နောက် “လူထုသိပ္ပံကျမ်းများ လှူဒါန်းမှုမှသည် စာဖတ်ရိုက် မြှင့်တင်ရေး” သို့ ဗီဒီယို ကလစ်ကို ပြသသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံ



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ စာကြည့်တိုက်များနှင့် တပ်မတော်ဌာနချုပ်များ၊ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့စာကြည့်တိုက်များသို့ စာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲနှင့် စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေးလှုပ်ရှားမှု အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက အဖွဲ့အမှာစကား ပြောကြားရာ တွင် ယနေ့အခမ်းအနားသည် နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်မှုဖြစ်သည့် စာဖတ်ရိုက် မြှင့်တင်ရေးကဏ္ဍတွင် နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ဇနီး မိသားစုက စာအုပ်စာစောင်များလှူဒါန်းသည့် အခမ်းအနား ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် အလွှာအသီးသီးမှ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်နေမှုကို ဝမ်းမြောက်မိ ပါကြောင်း၊ ယနေ့ ပြောင်းလဲတိုး တက်နေသည့် နည်းပညာခေတ် တွင် AI နည်းပညာသည် နေ့စဉ်နှင့် အမျှ တိုးတက်နေပြီး လူငယ်များ အကျိုးရှိစေသည့်အတွက် သိပ္ပံ

နည်းပညာနှင့် အသိပညာ စာအုပ်၊ စာစောင်များကို နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ်က ကိုယ်ပိုင်ငွေဖြင့် လှူဒါန်း ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

စာအဖွဲ့ဖတ်ရိုက်တိုက်တွန်း စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး လုပ်ငန်း များသည် ရေရှည်ဆောင်ရွက် ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး သားတို့သမီးတို့အနေဖြင့် နေ့စဉ် စာဖတ်ရာ၌ စာအဖွဲ့ကိုလည်း ဖတ်ရှုရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း၊ ယနေ့လှူဒါန်းသည့် လူထုသိပ္ပံ ကျမ်းကိုဖတ်ရှုခြင်းဖြင့် နောင် တစ်ချိန်တွင် ခေတ်မီနည်းပညာ များကို နားလည်တတ်ကျွမ်း၍ နိုင်ငံတော်က အားကိုးအားထားရ သော သားကောင်း သမီးကောင်း ပညာရှင်များ ပေါ်ထွန်းရေးအတွက် ဆက်လက် ကြိုးစားသွားရန် လိုပါကြောင်း

ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှမိသားစုက လှူဒါန်း သည့် လူထုသိပ္ပံကျမ်း အတွဲ(၄) နှင့် အတွဲ(၅)စာအုပ် ၃၀၀၀ ကို အလှူရှင်များကိုယ်စား ပြည်ထောင် စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ စာကြည့်တိုက် ၁၂၅ တိုက်သို့ စာအုပ် ၂၅၀ ကိုလည်းကောင်း၊ တပ်မတော် ဌာနချုပ်များ၊ တပ်ရင်း/တပ်ဖွဲ့ စာကြည့်တိုက်များအတွက် စာအုပ် ၁၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ မြန်မာ နိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များ ဖောင်ဒေး ရှင်းသို့ စာအုပ် ၁၇၅၀ ကို လည်းကောင်း ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူကြ

သည်။

ပေးအပ်လှူဒါန်း ထိုနောက် မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့် တိုက်များဖောင်ဒေးရှင်း နာယက ဦးကျော်ဆန်းက ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ စာကြည့်တိုက် ၁၂၅ တိုက်သို့ လူထုသိပ္ပံကျမ်း အတွဲ(၄) နှင့် အတွဲ(၅)စာအုပ် ၂၅၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး စာကြည့်တိုက် များကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေး ရာဝန်ကြီး ဦးဌေးအောင်က လက်ခံရယူသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့် တိုက်များဖောင်ဒေးရှင်း နာယက ဦးကျော်ဆန်းက ကျေးဇူးတင် မှဒီတာစကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင် အစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်စိုးထွန်း

(စာရေးဆရာ မောင်ကျောက်ခဲ)က စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာကို ဟောပြောဆွေးနွေးသည်။

ဆက်လက်၍ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ကမာရွတ်မြို့နယ် လေ့ကျင့်ရေး အထက်တန်းကျောင်း မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက “ဘက်စုံပညာရည် တို့လှမ်းချီ” သီချင်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး သစ်ခင်းကျွန်း မြို့နယ် သစ်ခင်းကျွန်းပညာရေး ဒီဂရီကောလိပ်မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက “အနာဂတ် မြန်မာသို့” သီချင်းဖြင့် ဖျော်ဖြေ တင်ဆက်ပြီး ဖျော်ဖြေတင်ဆက် ခဲ့ကြသည့်ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်



လူထုသိပ္ပံကျမ်း အတွဲ(၄)နှင့် အတွဲ(၅)စာအုပ် ၃၀၀၀ ကို အလှူရှင်များကိုယ်စား ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ စာကြည့်တိုက် ၁၂၅ တိုက်သို့ စာအုပ် ၂၅၀၊ တပ်မတော်ဌာနချုပ်များ၊ တပ်ရင်း/ တပ်ဖွဲ့ စာကြည့်တိုက်များအတွက် စာအုပ် ၁၀၀၀ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက်များ ဖောင်ဒေးရှင်းသို့ စာအုပ် ၁၇၅၀ တို့ကို ပေးအပ် လှူဒါန်းရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူစဉ်။



မြောင်းမြမြို့တွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစီမံကိန်းရန်ပုံငွေ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲ ကျင်းပ

မြောင်းမြ ဇွန် ၁၁

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြမြို့တွင် သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ် ခရိုင်အတွင်းရှိ (မြောင်းမြ၊ အိမ်မဲ၊ ဝါးခယ်မ) မြို့နယ်များ၌ ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း ကျေးရွာများအား ရန်ပုံငွေလွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ မြောင်းမြခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစန်းဌေးက အဖွဲ့အမှာစကား ပြောကြားပြီး မြောင်းမြခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်အေးအေးကြူက ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ လုပ်ငန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း ၂၄ ရွာအား တစ်ရွာလျှင် ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၁၅၀ စီ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ဇေယျာ(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး ခေါင်းဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (၂၇)ကြိမ်မြောက် စိန့်ပီတာစဘတ်နိုင်ငံတကာစီးပွားရေးဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်ပြီး ပြန်လည်ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၁

နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးမြထွန်းဦး ခေါင်းဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ရုရှား ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စိန့်ပီတာစဘတ်မြို့၌ ဇွန် ၅ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ ကျင်းပပြုလုပ်သည့် (၂၇)ကြိမ်မြောက် စိန့်ပီတာစဘတ် နိုင်ငံတကာစီးပွားရေးဖိုရမ် (27th St. Petersburg International Economic Forum - SPIEF- 2024) တက်ရောက်ပြီး ဇွန် ၁၀ ရက်တွင် လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြသည်။

နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး ခေါင်းဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

စိန့်ပီတာစဘတ် နိုင်ငံတကာ စီးပွားရေးဖိုရမ်ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်မှ စ၍ နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့ပြီး ၂၀၀၆ ခုနှစ်မှ စတင်ကာ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း

မြထွန်းဦးနှင့်အတူ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများမှ အဆင့်မြင့်အရာထမ်းများ၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းနှင့် ပုဂ္ဂလိကစီးပွားရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကဏ္ဍမှ ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ဖိုရမ် တက်ရောက်စဉ်ကာလအတွင်း မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဇွန် ၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဥရောပအာရှစီးပွားရေးကော်မရှင်၊ မေခရိုစီးပွားရေးနှင့် ပေါင်းစည်းရေးဝန်ကြီး Mr. Sergei Yurievich Glazyev နှင့် တွေ့ဆုံပြီး မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အီးအေအီးယူအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်ရေး၊ အီးအေအီးယူ၏ဒေသတွင်းစီးပွားရေး ပေါင်းစည်းဆောင်ရွက်မှုများကို လေ့လာရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပအာရှစီးပွားရေး



မူအခြေအနေနှင့် ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ဇွန် ၆ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဝန်ကြီး Mr. Maksim Reshetnikov ခေါင်းဆောင်သော အဖွဲ့နှင့်တွေ့ဆုံပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် ရုရှားနိုင်ငံ ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် မြန်မာစတုတ္ထအကြိမ် ရုရှား-မြန်မာ

ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များ၊ ရထားပို့ဆောင်ရေး ကဏ္ဍတွင် မြန်မာ-ရုရှား နှစ်နိုင်ငံအကြား ပူးပေါင်း ကူညီဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ရုရှားနိုင်ငံနှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများအကြား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ ရုရှားနိုင်ငံနှင့် မြန်မာ

ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များ၊ ရထားပို့ဆောင်ရေး ကဏ္ဍတွင် မြန်မာ-ရုရှား နှစ်နိုင်ငံအကြား ပူးပေါင်း ကူညီဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ဖိုရမ် တက်ရောက်စဉ်ကာလအတွင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများက ဖိုရမ်၏ Panelist များအနေဖြင့် တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြရာ ဇွန် ၆ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကံဇော်က EAEU-ASEAN Business Dialogue ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဇွန် ၇ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ

သက်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ဗိုလ်စီယားနိုင်ငံသမ္မတ Mr. Luis Arce နှင့် ဇင်ဘာဘေဂိုနိုင်ငံသမ္မတ Mr. Emmerson Mnangagwa တို့က ပါဝင်ဆွေးနွေးကြသည်။

မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် နည်းပညာဆိုင်ရာ ကုမ္ပဏီများ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် သီးခြား တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဇွန် ၆ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ရုရှားနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံတကာစွမ်းအင် ကုမ္ပဏီဖြစ်သည့် PJSC Gazprom Company မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာကဏ္ဍ၌ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် FESCO Transportation & Logistics Company မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ထောက်ပံ့ဖြည့်ဆည်းစီမံဆောင်ရွက်မှုကဏ္ဍတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများကို လည်းကောင်း၊ ဇွန် ၇ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် Business Russia နှင့် Aquarius နည်းပညာကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒစ်ဂျစ်တယ် အသွင်ကူးပြောင်းရေး၊ ဒစ်ဂျစ်တယ် စီးပွားရေး၊ ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေးနှင့် သတင်းအချက်အလက် နည်းပညာ ကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်မည့် အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။



နိုင်ငံသမ္မတ၏ ကမကထပြုမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ကာ ဖိုရမ်ပြုလုပ်သည့် အခမ်းအနားတိုင်း တွင်လည်း သမ္မတကိုယ်တိုင် တက်ရောက် ချီးမြှင့် ဆွေးနွေးပြောကြားပြီး ရုရှားနိုင်ငံ လက်ရှိဆောင်ရွက် လျက်ရှိသော အဓိကစီးပွားရေး ကဏ္ဍများ၊ အစဉ်အမြဲကြီးထွား လာသည့် ဈေးကွက်များနှင့် မျက်မှောက်ခေတ်ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး အခြေအနေများကို နိုင်ငံတကာ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများအကြား ဆွေးနွေးဆက်သွယ် ဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အတွက် ယခုဖိုရမ်သည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ပလက်ဖောင်း တစ်ခုအဖြစ် ဦးဆောင်ကဏ္ဍမှ ပါဝင်လျက်ရှိသည်။

ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး

ကော်မရှင်တို့အကြား လက်မှတ် ရေးထိုးပြီးဖြစ်သည့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု စာချုပ်လွှာအရ ပူးတွဲ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည့် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ ကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရုရှားသမ္မတ၏ အကြံပေး ရုရှားရေတပ်ကွန်ဂရက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုရန်ပုံငွေ ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Anton Kobayakov ခေါင်းဆောင် သော ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လည်းကောင်း၊ ရေတပ်ကွန်ဂရက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ရန်ပုံငွေအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် လည်းကောင်း သီးခြားစီတွေ့ဆုံပြီး ရေတပ်ကွန်ဂရက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ရန်ပုံငွေအဖွဲ့က မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းများ၏ ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်

အစိုးရအချင်းချင်း ကုန်သွယ်ရေး နှင့် စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှု ကော်မရှင်အစည်းအဝေး၏ အစည်းအဝေး မှတ်တမ်းအရ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စ ရပ်များ၊ မြန်မာ-ရုရှား စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဆိုင်ရာ နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဆိုင်ရာ လမ်းပြမြေပုံ အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှု အခြေ အနေများကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြ သည်။

ထို့နောက် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း နိုင်ငံသမ္မတ၏ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ ဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် Mr. Igor Levitin ခေါင်းဆောင်သော အဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံ

နိုင်ငံတို့အကြား ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မြှင့်တင်ရေးနှင့် စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရုရှား-အာဆီယံစီးပွားရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Ivan Viktorovich Polyakov တည်ခင်းဧည့်ခံသော အလုပ်သဘော ညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ပြီး ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ဇွန် ၇ ရက်တွင် ရုရှားနိုင်ငံ ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီး Mr. Roman Vladimirovich Starovoyt ခေါင်းဆောင်သော အဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံပြီး မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ရုရှား နိုင်ငံအကြား ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား လေကြောင်းလိုင်း ပြေးဆွဲနေမှုနှင့် ဆက်လက်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်းသားများအား သွားရောက်တွေ့ဆုံအားပေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁
နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီး
ချုပ်နှင့် ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပြည်သူ့
စစ်မှုထမ်းဆိုင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့
ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း
သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းတိုင်
တပ်နယ်နှင့် တိုက်ကြီးတပ်နယ်
တို့ရှိ တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေး
ကျောင်းများတွင် သင်တန်းတက်
ရောက်လျက်ရှိသည့် ပြည်သူ့စစ်မှု
ထမ်းသင်တန်းသားများအား သွား
ရောက်တွေ့ဆုံ အားပေးအမှာ
စကားပြောကြားသည်။
တက်ရောက်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်းသားများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

တွေ့ဆုံပွဲများသို့ ရန်ကုန်တိုင်း
ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊
ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယ
တိုင်းမှူး၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ
အဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ တပ်မတော်
အရာရှိကြီးများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ
တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြ
သည်။
တွေ့ဆုံပွဲများတွင် နိုင်ငံတော်
စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ
အဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့်
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပြည်သူ့စစ်မှု
ထမ်းဆိုင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ
ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းအား
သက်ဆိုင်ရာ ကျောင်းအုပ်ကြီးများ
က ကျောင်းရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ
များ၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်း
များ ဖွင့်လှစ်နေမှုနှင့်ပတ်သက်၍
ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေ
များကို ရှင်းလင်းပြောကြားကြပြီး
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်
သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း
ဆောင်ရွက်ပေးသည်။
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်းခန်းမ

များ၌ အမှာစကားပြောကြားရာတွင်
မိမိအနေဖြင့် ယခုလို လာရောက်
တွေ့ဆုံရသည့် အကြောင်းရင်း
သည် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း
တာဝန်ထမ်းဆောင်မည့် စစ်သည်
များကို ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းနှင့်
ပတ်သက်ပြီး သိသင့်သိထိုက်သည်
များကို ပြောကြားရင်း အားပေး
စကားပြောကြားလိုခြင်း၊ သင်တန်း
ကာလတွင် ကြုံတွေ့ရသည့်အခက်
အခဲများနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြေရှင်း
ဆောင်ရွက်ပေးလိုခြင်းတို့ကြောင့်
လာရောက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊
ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းများကို မိမိတို့
တပ်မတော်အနေဖြင့် နွေးနွေး
ထွေးထွေးကြိုဆိုကြောင်း၊ ပြည်သူ့
စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို နိုင်ငံတော်
အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုး
ရေးကောင်စီလက်ထက် ၂၀၁၀
ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် ဥပဒေ
အဖြစ်ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး ယခုနိုင်ငံတော်
စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ
လက်ထက် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ
လတွင် အာဏာတည်စေခဲ့သည့်
အမိန့်ကြော်ငြာစာများ ထုတ်ပြန်ခဲ့

ကြောင်း။
အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်ခဲ့
ပြီး ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို
အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်
ရန်အတွက် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း
ဆိုင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ကို မိမိကို
ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ပေး၍
ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့က
ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ကြောင်း၊ ဒုတိယ
ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး
(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) အတွင်းရေးမှူး
အဖြစ် စစ်ရေးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီးများ ပါဝင်ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့
ကြောင်း၊ ဗဟိုအဖွဲ့ဖွဲ့စည်းပြီး ဗဟို
အဖွဲ့မှ နေပြည်တော်ကောင်စီ၊
တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ပြည်သူ့
စစ်မှုထမ်းဆိုင်ရေး အဖွဲ့များ၊
ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း/ဒေသ၊
ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း
ဆိုင်ရေးအဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်း
ပေးခဲ့ပြီး ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း
ဆိုင်ရေးလုပ်ငန်း တာဝန်များ
ကို စနစ်တကျ စီမံချက်ချပြီး
ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၀၈
ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ အခန်း ၈

ပုဒ်မ ၃၈၆ တွင်လည်း “နိုင်ငံသား
တိုင်းသည် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များ
နှင့်အညီ စစ်ပညာသင်ကြားရန်နှင့်
နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးအတွက်
စစ်မှုထမ်းရန် တာဝန်ရှိသည်”ဟု
ဖော်ပြထားပါကြောင်း။
ယခု သင်တန်းများတွင်
တက်ရောက် နေသူများသည်
ကိုယ်တိုင်ဆန္ဒပြုသူများဖြစ်သည်
ကို သိရှိရပါကြောင်း၊ ကိုယ်တိုင်
ဆန္ဒပြု၍ ဝင်ရောက်လာခြင်းဖြစ်
သည့်အတွက် ဝမ်းမြောက်စွာ
ကြိုဆို ဂုဏ်ယူပါကြောင်း၊
တပ်မတော်သားတစ်ယောက် ဖြစ်
လာပါက ပေးအပ်သည့် လုံခြုံရေး
နှင့် ကာကွယ်ရေးတာဝန်များကို
ထမ်းဆောင်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊
နေ့စဉ်ရွတ်ဆိုသည့် သစ္စာအဓိဋ္ဌာန်
လေးချက်တွင် ငါ့နိုင်ငံတော်၊ ငါ
နိုင်ငံသား၊ ငါ့တပ်မတော်အတွက်
ငါ၏ အသက်ကို စွန့်လွှတ်ရန်ဟု
စစ်သင်တန်းဖြစ်၍ စနစ်တကျ
ဖြင့် စည်းနှင့် ကမ်းနှင့်အညီ
နေထိုင်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ကိုယ်

ခန္ဓာ ကြံ့ခိုင်သန်စွမ်းစေရန်နှင့်
နိုးကြားဖြတ်လတ်၍ တက်ကြွရန်
လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အမြဲတမ်း
တိုက်ပွဲဝင်အသင့် ဖြစ်နေရန်နှင့်
ဇွဲသတ္တိရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း၊
တပ်မတော်အနေဖြင့် ပြည်သူ့
လူထုနှင့် နိုင်ငံတော်အတွက်
အမြဲတမ်းပင် ရှေ့ကမားမား
မတ်မတ် ရပ်တည်ခဲ့ကြောင်း၊
မိမိတို့ တပ်မတော်သားများအနေ
ဖြင့် ရဲသော်မသေ သေသော်ငရဲ
မလားဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း
ပေးအပ်သည့်တာဝန်ကို ရဲဝံ့
ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်ရန်လိုအပ်
ကြောင်း၊ သင်ကြားပေးသည့်
တတ်မြောက်အောင် သင်ကြားကြ
ရန်လိုကြောင်း၊ ခန္ဓာကိုယ်ကြံ့ခိုင်
သန်စွမ်းရန် လိုသကဲ့သို့ စိတ်ဓာတ်
ပိုင်းဆိုင်ရာလည်း ကြံ့ခိုင်သန်စွမ်း
ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ပြည်သူ့က
အားထားရသည့် တပ်မတော်သား
ကောင်းများဖြစ်ရန် လိုအပ်ပါ
ကြောင်း၊ နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့်
လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးသည့် စစ်
ပညာများကို ကျွမ်းကျင်တတ်
မြောက်ရန်နှင့် စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်
ကောင်းမွန်သည့် စစ်သည်ကောင်း
တစ်ယောက်ဖြစ်ရန် ကြိုးစား
လေ့ကျင့်ရန်လိုကြောင်း ပြော
ကြားသည်။

များက လက်ခံရယူသည်။
ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည်
ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း သင်တန်းသား
များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံ
နှုတ်ဆက်ပြီး တိုက်ကြီးတပ်နယ်
လေ့ကျင့်ရေးကျောင်း စားရိပ်သာ
တွင် သင်တန်းသားများနှင့် အတူ
တကွ နေ့လယ်စာ သုံးဆောင်
ကြသည်။
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည်
လေ့ကျင့်ရေးကွင်း အသီးသီး၌
လက်နက်ငယ် သင်ခန်းစာနှင့်
ခန်းမအတွင်း စစ်နည်းဗျူဟာ
သင်တန်းပို့ချနေမှုများ၊ သင်တန်း
သားစားရိပ်သာနှင့် စားဖိုဆောင်
များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး
ပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြား
သည်။
အောင်မြင်စွာ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့
နိုင်ငံသား တိုင်းသည်
ပြည်ထောင်စု မပြိုကွဲရေး၊
တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု
မပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာ
အာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး ဟူ
သည့် ဒီမိုကရေစီအရေးသုံးပါးကို
ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ရန်
တာဝန်ရှိကြသဖြင့် ယင်းတာဝန်
များကို ထမ်းဆောင်ရန်အတွက်
စစ်ပညာသင်ကြားရန်နှင့် နိုင်ငံ
တော် ကာကွယ်ရေးအတွက် စစ်မှု
ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍
ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို ၂၀၁၀
ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် ဥပဒေ
အမှတ် (၂၇/၂၀၁၀)ဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့
ပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်
တွင် စတင်အာဏာသက်ဝင်စေခဲ့
ကာ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်း
အပတ်စဉ်(၁)နှင့် (၂) တို့ကို တိုင်း
ဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီး
အဖွဲ့မှထောက်ပံ့သည့် စားသောက်
ဖွယ်ရာများကို ပေးအပ်ရာ
သက်ဆိုင်ရာ နည်းပြအရာရှိချုပ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်းသားများအား လက်နက်ငယ်သင်ခန်းစာပို့ချနေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

ထောက်ပံ့ပေးအပ်
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း သင်တန်း
သားများအတွက် အားကစား
ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရာ
သက်ဆိုင်ရာ ကျောင်းအုပ်ကြီးနှင့်
တပ်မှူးတို့က လက်ခံရယူကြသည်။
ယင်းနောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ
ကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းက
ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း သင်တန်းသား
များအတွက် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ
အဖွဲ့မှထောက်ပံ့သည့် စားသောက်
ဖွယ်ရာများကို ပေးအပ်ရာ
သက်ဆိုင်ရာ နည်းပြအရာရှိချုပ်
သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ညွှန်ကြားကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Iskander Azizov နှင့် တာဝန်ရှိသူများ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကူးစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ညွှန်ကြားကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေးအား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Iskander Azizov နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရင်းရင်းနှီးနှီးကြိုဆိုနှုတ်ဆက်စဉ်။

ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားနေ့အထိမ်းအမှတ် ဧည့်ခံပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဧည့်ခံပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ Lotte Hotel ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ညွှန်ကြားကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေးနှင့် ဇနီး တက်ရောက်သည်။

ဤအမျိုးသားနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဧည့်ခံပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Iskander Azizov နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရင်းရင်းနှီးနှီး ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ဖျော်ဖြေတင်ဆက် ထိုနေ့ကပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်သီချင်းနှင့် ရုရှား ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ နိုင်ငံတော် သီချင်းတို့ဖြင့် အခမ်းအနားကို စတင်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Iskander Azizov က နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း နိုင်ငံ၏ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့တို့က ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အကများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။

မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက် ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ညွှန်ကြားကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမောင်မောင်အေး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှား ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Iskander Azizov တို့က ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ၏ အမျိုး သားနေ့ အထိမ်းအမှတ်ကို လှီးဖြတ်ပေးကြပြီး ဧည့်ခံပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)နှင့် ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ သံရုံးယာယီ တာဝန်ခံများ၊ စစ်သံရုံးများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက် ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးသန်းဆွေ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး Mr. Tharaka Balasuriya အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေသည် သီရိလင်္ကာ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး Mr. Tharaka Balasuriya ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-သီရိလင်္ကာ နှစ်နိုင်ငံအကြား ရှိရင်းစွဲ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသောဆက်ဆံရေး ပိုမို မြှင့်တင်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား အပြန်အလှန်ကုန်သွယ် ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ ပညာရေးကဏ္ဍ များအပါအဝင် နှစ်နိုင်ငံ အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုများ ပိုမိုတိုးမြှင့်ရေးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရောက် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသားများအတွက် ကောင်စစ်ဆိုင်ရာ အကူအညီပေးနိုင်ရေးအတွက် ဆက်လက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့သို့ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ ကင်းလှည့်ရေယာဉ်ခြောက်စင်း လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၁ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့သို့ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ အကူအညီပေးအပ်သည့် ကင်းလှည့်ရေယာဉ် ခြောက်စင်း လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ အမှတ်(၃) ရေကြောင်းရဲကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့ခွဲမှူးရုံး (ဝါးတန်း)၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး နီလင်းအောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E Mr. Chen Hai၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ အရာရှိကြီးများနှင့် တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီး မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲချုပ် နှင့် တရုတ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီးတို့ ဦးဆောင်၍ အခမ်း အနားတက်ရောက်လာကြသူများက လမ်းမတော်



မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဆိပ်ခံတား၌ ဆိုက်ကပ်ထားရှိ သော ကင်းလှည့်ရေယာဉ်နှစ်စင်းပေါ်သို့ တက်ရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ ရေယာဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ တာဝန် ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်

ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းအခမ်း အနားကိုပြုလုပ်ရာ ဒုတိယဝန်ကြီး မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး နီလင်းအောင်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားပြီး တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးက အမှာစကားပြောကြား သည်။

ထို့နောက် လွှဲပြောင်း/လက်ခံခြင်း စာလွှာများကို လက်မှတ်ရေးထိုး၍ အပြန်အလှန်လဲလှယ်ကြသည်။

ယနေ့အခမ်းအနားတွင် တရုတ်-မြန်မာ ဆွေမျိုး ပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေးနှင့် အိမ်နီးချင်းကောင်း ဆက်ဆံရေးတို့အပေါ် အခြေပြု၍လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့၏ တရား ဥပဒေစိုးမိုးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ အားကောင်းစေရေး အတွက်လည်းကောင်း ၂၈ မီတာ ကင်းလှည့်ရေယာဉ် နှစ်စင်းနှင့် ၄၈ မီတာ ကင်းလှည့်ရေယာဉ် လေးစင်း တို့ကို အကူအညီပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

တရုတ်နိုင်ငံ အကောက်ခွန်အထွေထွေအုပ်ချုပ်မှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့ - GACC သို့ မှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်များ စစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁
တရုတ်နိုင်ငံ အကောက်ခွန် အထွေထွေ အုပ်ချုပ်မှုအာဏာပိုင် အဖွဲ့-GACC သို့ မှတ်ပုံတင်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စိုက်ပျိုးရေး ထွက်ကုန်များ စစ်ဆေးခြင်း ဆိုင်ရာ အသိပညာပေးအစီအစဉ် ကို ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက မန္တလေးမြို့ (၃၄)လမ်းနှင့် (၇၈) လမ်းထောင့်ရှိ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်ရုံး အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အချင်းချင်း နည်းပညာမျှဝေ ဖလှယ်သော အလေ့အကျင့် ကောင်းများဖြင့် စွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ပေးရန် ဆက်သစ်ဓာတ်ခွဲ ခန်းပညာရှင်များ မွေးမြူပေးထောင် ပေးရန် လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးကြားသိကြသည်။

အခမ်းအနားသို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းဇော်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိ သူများ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ အတွင်းရေးမှူးနှင့် ညီနောင် အသင်းအဖွဲ့များနှင့် ကုမ္ပဏီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ တက်ဟုန်း ပြည်နယ် ကုန်သည်ကြီးများ အသင်းမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

လျက်ရှိသော ပုဂ္ဂလိက ကုမ္ပဏီ လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် တရုတ် နိုင်ငံ အကောက်ခွန်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်မှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့-GACC ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များ ကို မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ GACC သို့ မှတ်ပုံတင်လျှောက်ထားရာတွင် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ် များ၊ စာရွက်စာတမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် ဖြစ်စေ လျှောက်ထားရာတွင် အချက် အလက်များမှန်ကန်စွာ ဖြည့်သွင်း ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် စစ်ဆေးရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် လျှောက် ထားသည့် ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရမည့် အချက် အလက်များ သိရှိနားလည်စေ ရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းလည်း ဖြစ်ကြောင်း။ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာနနှင့် တရုတ်နိုင်ငံ အကောက်ခွန် အထွေထွေအုပ်ချုပ်မှုအာဏာပိုင် အဖွဲ့ (GACC) တို့အကြား အပင် ပိုးမွှားရောဂါ ကင်းရှင်းရေးဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက် သဘောတူစာချုပ် (SPS Protocol) များ လက်မှတ် ရေးထိုးထားရှိမှုမှ သီးနှံအနေဖြင့် ဆန်း၊ ပိုးအိမ်ခြောက်၊ ပြောင်းနှင့် ငှက်ပျော စသည့် Protocol လေးခု မွေးမြူရေးနှင့် သဘာဝမှ ဖမ်းဆီးရရှိသည့် ရေထွက်ပစ္စည်း တင်ပို့ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သော Protocol နှစ်ခုနှင့် ကျွဲ၊ နွားအရှင် တင်ပို့ရေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် Protocol တစ်ခု စုစုပေါင်း ခုနစ်ခု ဖြစ်ပြီး ဆက်လက်၍ ပို့ကုန် အလားအလာရှိသော SPS Protocol များ လက်မှတ်ရေးထိုး နိုင်ရေးအတွက်လည်း ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြော ကြားပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် စီမံကိန်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်တို့က အသိပညာပေးအစီ အစဉ်ဖွင့်လှစ်ပို့ချခြင်းနှင့်ပတ်သက် ၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ အစီအစဉ် ဒုတိယပိုင်းတွင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန သီးနှံ ကာကွယ်ရေးဌာနခွဲ ညွှန်ကြားရေး မှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက တရုတ် နိုင်ငံ အကောက်ခွန်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်မှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့-GACC သို့ မှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ် များနှင့် စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန် များ စစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာများကို အသိပညာပေး ဆွေးနွေးကြ သည်။

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ လယ်ယာ ထွက်ပစ္စည်းတင်ပို့မှု စုစုပေါင်း ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းမှာ တရုတ်နိုင်ငံသို့ တင်ပို့နိုင်ခဲ့ပြီး အရေးကြီးသည့် ကုန်သွယ်ဖက်နိုင်ငံဖြစ်သည်နှင့် အညီ ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ လိုအပ် ချက်များကို ကုမ္ပဏီများလိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်လျက်ရှိရာ ယခုဖွင့်လှစ်ပို့ချသည့် “အသိပညာ ပေးအစီအစဉ်”သည် ပုဂ္ဂလိက လုပ်ငန်းရှင်များအတွက် များစွာ အထောက်အကူဖြစ်စေမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးသည် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန စိုက်ပျိုးရေး ထွက်ကုန်များအရည် အသွေးစစ်ဆေးရေးဓာတ်ခွဲခန်း (မန္တလေး) တွင် ဓာတ်ခွဲခန်းပညာ ရှင်များနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ခေတ်စနစ် နှင့်အညီ ပြောင်းလဲတိုးတက်လာ သည့် ဓာတ်ခွဲခန်းပညာရပ်အသစ် များ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆည်းပူး လေ့လာသွားကြရန်နှင့် ပညာရှင်

တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေ စီမံကိန်းနှင့် ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးစီမံကိန်းများ အောင်မြင် စွာအကောင်အထည်ဖော်ဆောင် ရွက်နိုင်ရေး၊ အဓိက သီးနှံ ၁၀ မျိုး ပန်းတိုင်အထွက်ရရှိရေး ကျရာ ကဏ္ဍက ပညာရှင်ဆန်သော စွမ်းဆောင်မှု ထုတ်ဖော်ပြသ နိုင်ရေးနှင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဥပဒေ ကျင့်ဝတ်သိက္ခာနှင့်အညီ ဆောင် ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးကြားသိကြသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးသည် မိတ္ထီလာခရိုင်စိုက်ပျိုး ရေးဦးစီးဌာနမှူးရုံး အစည်းအဝေး ခန်းမတွင် ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်များမှ လယ်ယာကဏ္ဍဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိ သူများနှင့် မြို့နယ်လေးခုမှ ဒေသခံတောင်သူများကို တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

(၈) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံကျန်းမာရေးအစုအဖွဲ့(၁) ၏ ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်သော လူနေမှုပုံစံအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း အစည်းအဝေး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁
(၈) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံကျန်းမာရေးအစုအဖွဲ့ (၁) ၏ ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်သော လူနေမှုပုံစံ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း အစည်းအဝေး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်ရှိ Horizon Lake View ဟိုတယ်၌ Hybrid စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။ ဦးစွာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းက မကူးစက်နိုင်သော ရောဂါများသည် အရေးကြီးသောပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစားပေးကိစ္စရပ်အဖြစ် အသိအမှတ်ပြုထားသည့် အတွက် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍတွင် အရေးကြီးသော လုပ်ငန်းစဉ်များအဖြစ် သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ မကူးစက်နိုင်သော ရောဂါများ ကာကွယ်ကုသရေးအတွက် ကျေးလက်ဒေသ အောက်ခြေအထိ မကူးစက်နိုင်သောရောဂါကုသရေး ဆေးခန်းများဖွင့်လှစ်၍ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါ ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှု၏ နောက်ဆက်တွဲအဖြစ် စိတ်ကျန်းမာရေး၏ အရေးပါ မှုကို မီးမောင်းထိုးပြခဲ့ပါသဖြင့် အခြေခံကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများတွင် စိတ်ကျန်းမာရေးစောင့် ရှောက်မှုများကို ထည့်သွင်း၍ မွေးစအရွယ်မှ သေဆုံး သည်အထိ စောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်ရန် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီး ထိန်းချုပ်မှုတွင်လည်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏



လမ်းညွှန်ချက်အတိုင်း စံသတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ထုပ်ပိုးမှု ပုံစံများကျင့်သုံးရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံသည် အာဆီယံနိုင်ငံများအနက် တတိယမြောက်ကျင့်သုံး သောနိုင်ငံဖြစ်ပါကြောင်း။ အာဆီယံ ၂၀၁၅ ခုနှစ်လွန် ကျန်းမာရေး ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုလုပ်ငန်းစဉ် ၂၀၂၁-၂၀၂၅ နှင့် အာဆီယံ ကျန်းမာရေးအစုအဖွဲ့များ၏ လုပ်ငန်းစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရန်နှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် ဆုံးရှုံးသွားသော အချိန်နှင့် အရှိန်

အဟုန်ကို အမိလိုက်နိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေး ဆိုင်ရာ အရင်းအမြစ်များကို အသုံးပြု၍ အရှိန်အဟုန် မြှင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အာဆီယံကျန်းမာရေးကဏ္ဍသည် အမှန်တကယ်ပင် အာဆီယံပြည်သူများ၏ ဘဝနေထိုင်မှုပုံစံကို တန်ဖိုး ထားကာ အပြောင်းအလဲဖြစ်စေပြီး ဒေသတွင်း လျင်မြန်စွာပြောင်းလဲနေသော လိုအပ်ချက်များနှင့် စိန်ခေါ်မှုများကို တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို အသိအမှတ်ပြု မှတ်တမ်းတင်ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်

၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ASEAN Health Sector Development အတွက် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများကို ပြန်လည်သုံးသပ်၍ ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သော လူနေမှုပုံစံများမြှင့်တင် ရေး လုပ်ငန်းများကိုလည်း မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အားဖြည့်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် အစည်းအဝေးတွင် တက်ရောက် လာသည့် အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်များက မကူးစက်နိုင်သောရောဂါများ ကာကွယ်ထိန်းချုပ် ကုသရေး၊ ဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီးသုံးစွဲမှုနှင့် သောက်သုံးမှုထိန်းချုပ်ရေး၊ လုပ်ငန်းခွင်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးနှင့် လုပ်သားများ၏ ကျန်းမာရေးစောင့် ရှောက်မှုပေးရေး၊ စိတ်ကျန်းမာရေး၊ သက်ကြီးရွယ်အို ကျန်းမာရေး၊ အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်သော အစားအသောက်ရွေးချယ်ရေးတို့ကို ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ပြီး အစည်းအဝေးကို ဇွန် ၁၃ ရက် အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါအစည်းအဝေးကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်က သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် နီးနယ်ဝန်ကြီးဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန် ရှိသူများ၊ ပြည်တွင်း/ပြည်ပမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီး များ တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဉာဏ်ထွန်း ၅၀၀ ကေဗွီ လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်းတက္ကသိုလ်) ဓာတ်အားခွဲရုံတည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်းနှင့် ဓာတ်အားကွပ်ကဲရေးဌာန(ရန်ကုန်) တို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁

လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဉာဏ်ထွန်းသည် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့် ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနမှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာမြို့နယ်ရှိ ၅၀၀ ကေဗွီ လှိုင်သာယာ (အနောက်ပိုင်းတက္ကသိုလ်) ဓာတ်အားခွဲရုံ တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေနှင့် ဓာတ်အားကွပ်ကဲရေးဌာန (ရန်ကုန်) တို့ကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် လှိုင်သာယာမြို့နယ်ရှိ ၅၀၀ ကေဗွီ လှိုင်သာယာ (အနောက်ပိုင်းတက္ကသိုလ်) ဓာတ်အားခွဲရုံတည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွင်သို့ ရောက်ရှိရာ တာဝန်ရှိသူများက ၅၀၀ ကေဗွီဘုရားကြီး- လှိုင်သာယာ ဓာတ်အားလှိုင်၊ ၅၀၀ ကေဗွီ လှိုင်သာယာ (အနောက်ပိုင်းတက္ကသိုလ်) ဓာတ်အားခွဲရုံစီမံကိန်းနှင့် ဆက်စပ်စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းအစီအမံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

ရာတွင် ဆောင်ရွက်ရန်ကျန်လုပ်ငန်းများအလိုက် ပြီးစီးရမည့်အချိန်ဇယားများ ရေးဆွဲထားပြီး အဆိုပါ အချိန်ဇယားများအတိုင်း သတ်မှတ်ချိန် ပြီးစီးနိုင်ရေး အဆင့်ဆင့်ကြပ်မတ်၍ အရည်အသွေး စံချိန်စံညွှန်း ပြည့်မီအောင် ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရေးအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်း၍ စစ်ဆေးကြပ်မတ် ဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ထရန်စဖော်မာများနှင့် Shunt Reactor တပ်ဆင်နေမှု၊ Hybrid Gas Insulated Switchgear (GIS) တပ်ဆင်နေမှုနှင့် Control Building တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ယခုအကောင်အထည်ဖော်တည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် ၅၀၀ ကေဗွီ လှိုင်သာယာ (အနောက်ပိုင်းတက္ကသိုလ်) ဓာတ်အားခွဲရုံစီမံကိန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးသွားပါက ၅၀၀ ကေဗွီ ဓာတ်အားလှိုင်စနစ်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံမြောက်ပိုင်းမှ ထုတ်လုပ်လျက်ရှိသည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများကို မြန်မာနိုင်ငံတောင်ပိုင်းသို့ ဗို့အားတည်ငြိမ်စွာဖြင့် ပို့လွှတ်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ယခုအခါ ၅၀၀ ကေဗွီဓာတ်အားခွဲရုံများ တည်ဆောက်နေဆဲကာလတွင် ၂၃၀ ကေဗွီဗို့အားနှင့် ပို့လွှတ်နိုင်ရန်အတွက် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်း ဓာတ်အားစတင်ပို့လွှတ်နိုင်မည်



ဖြစ်ပြီး ၅၀၀ ကေဗွီစနစ်ဖြင့် ပို့လွှတ်နိုင်ရန်အတွက် ဓာတ်အားလှိုင်နှင့် ဓာတ်အားခွဲရုံများတည်ဆောက်ခြင်းအပါအဝင် စီမံကိန်းတစ်ခုလုံးအနေဖြင့် ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကာ ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဧပြီလအတွင်း စီမံကိန်းတစ်ခုလုံး ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် အလုံမြို့နယ်ရှိ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့် ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန ဓာတ်အားကွပ်ကဲရေးဌာန(ရန်ကုန်) သို့ရောက်ရှိပြီး ဓာတ်အားချိတ်ဆက် ကွပ်ကဲပို့လွှတ်

ဖြန့်ဖြူးပေးနေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ယခုအချိန်တွင် ပြည်သူများနှင့် စက်မှုဇုန်များသို့ သတ်မှတ်အချိန်ဇယားအတိုင်း ဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိသည့် အတွက် အချိန်ဇယားအတိုင်း စနစ်တကျခွဲဝေပေးပို့သွားရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် Frequency Load Shed နှင့် Plan Load Shed များ ပြုလုပ်၍ မီးဖြတ်တောက်ရသည့်အခါ ပြည်သူများသို့ မီးနှစ်ကြိမ် ဖြတ်တောက်ရခြင်းမျိုးမဖြစ်အောင် စနစ်တကျကြပ်မတ် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပဲခူးတက္ကသိုလ်တွင် စာပေရေးရာနှင့် သတင်းမီဒီယာဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများ ဟောပြော

ပဲခူး ဇွန် ၁၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုဖြင့် စာဖတ်ရှိန်မြှင့်တင်ရေးနှင့် အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲအခမ်းအနားကို ပဲခူးတက္ကသိုလ်တွင် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပရာ ပဲခူးတက္ကသိုလ် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့် စာပေချစ်မြတ်နိုးသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာ ကောင်စီနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင် (မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး)က စာဖတ်ရှိန်မြှင့်တင်ရေး၊ ယနေ့လူငယ်များ အနာဂတ် မြန်မာနိုင်ငံ၏ သားကောင်းရတနာများဖြစ်အောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ရေးနှင့် သတင်းအတု သတင်းအမှားများ ခွဲခြားသုံးသပ်နိုင်ရေးများကို အသိပညာပေးဟောပြောသည်။ သတင်းစဉ်



ညောင်တုန်းမြို့နယ်၌ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ဆောင်ရွက်

ညောင်တုန်း ဇွန် ၁၁

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ညောင်တုန်းမြို့နယ်တွင် ပန်းခင်းစီမံချက် (၃) ဖြင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများကို ဇွန် ၇ ရက် နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်အတွင်း ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်သည်။

လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဆိုင်ရာ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများက သက်ဆိုင်ရာ ကျေးရွာအုပ်စုများတွင် အသက်(၁၆)နှစ်နှင့်အထက် ကိုင်ဆောင်လက်မှတ်မရှိသူများအား နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ပြုလုပ်ပေးခြင်းနှင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းမရှိသူများအား အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကို ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

စည်းနဲ့ ကမ်းနဲ့ မြန်မာစာ ဒေါက်တာထွန်းတင့်

သဲသဲမဲမဲ၊ မဲမဲသဲသဲနှင့် မည်းမည်းသည်းသည်း

မြန်မာစာပေတွင် “သဲသဲမဲမဲ၊ မဲမဲသဲသဲ”ဟူသော စကားနှစ်ခု၊ အရေးနှစ်ခုနှင့် “မည်းမည်းသည်းသည်း” ဟူသောစကားကိုတွေ့ကြုံရပေသည်။ စာလုံးပေါင်းသတ်ပုံရောထွေး ယောင်မှားလေ့ရှိကြသော ဝေါဟာရများဖြစ်သည်။ ထိုဝေါဟာရများ၏ အနက်နှင့် အဓိပ္ပာယ်များကိုသိမှတ်ထိပါးရမည့်အခါ မှန်ကန်စွာ စာလုံးပေါင်း၍ ရေးသားသုံးနှုန်းနိုင်ကြပေလိမ့်မည်။

ကွဲပြားအောင် ခွဲခြားရေးသားနိုင်ကြပေလိမ့်မည်။

“မဲ၊ မည်း၊ သဲ၊ သည်း” တို့၏ အနက်များမှာ “ပေါင်းစည်း” ဟူသော အနက်၊ “ဆက်စပ်” ဟူသော အနက်ချည်းဖြစ်ကြသည်။ သို့ရာတွင် “ပေါင်းစည်း၊ ဆက်စပ်”ဟူသော အနက်ကိုအခြေခံ၍ ဖြစ်လာသော အဓိပ္ပာယ်များမှာ ကွဲပြားကြသည် ဟုဆိုရပေမည်။

“မဲ” နှင့် “မည်း” တို့၏အနက်၊ အဓိပ္ပာယ်ကို ဦးစွာ စဉ်းစားကြပါမည်။ “မဲ”လည်း “ပေါင်းစည်း၊ ဆက်စပ်”၊ “မည်း” လည်း “ပေါင်းစည်း၊ ဆက်စပ်”

အနက်ဖြစ်သည်။ မဲ၏အနက်ကို စဉ်းစားသောအခါ “မက်၊ မင်” တို့၏အနက်နှင့် ယှဉ်ဖက်ဆက်စပ်၍ စဉ်းစားသင့်ကြောင်းကိုလည်း သတိပြုမိကြပေလိမ့်မည်။

“မည်း”ကို “အရောင်နက်မှောင်သော” ဟူသော အဓိပ္ပာယ်ဖြင့် သုံးသည်။ “မက်”ကို “မြဲ၊ စွဲ၊ ကပ်၊ တပ်” ဟူသော အနက်ဖြင့် သုံးသည်။ “မဲ” ဟူသော ဝေါဟာရကိုတွေ့လျှင် “မည်း” နှင့် ဆက်နွှယ်သော အဓိပ္ပာယ်လော၊ “မက်”နှင့် ဆက်နွှယ်သော အဓိပ္ပာယ်လော စိစစ်ရပေမည်။ “မဲ” သည် များသောအားဖြင့် “မက်”နှင့် အဓိပ္ပာယ်ဆက်နွှယ်သည်ကို တွေ့ရသည်။ “မက်” ၏ အနက်မှာ “မြဲ၊ စွဲ၊ ကပ်၊ တပ်” ဖြစ်ရာ “မဲ” သည်လည်း “မြဲ၊ စွဲ၊ ကပ်၊ တပ်” အနက်ပင် ရှိသည်ဟု ဆိုရပါမည်။

“အစားကိုချည်းမက်နေတာပဲ” သည် “အစားကိုချည်းမဲနေတာပဲ” နှင့် သဘောတူပင်ဖြစ်သည်။ “မက်” သည် “မက်မော၊ တပ်မက်” အဓိပ္ပာယ်ဖြစ်သည်။ “မဲ” သည် “မဲမဲသဲသဲ၊ သဲသဲမဲမဲ၊ စွဲစွဲမြဲမြဲ၊ တောင့်တ”

ဟူသော အဓိပ္ပာယ်ဖြစ်သည်။ မြန်မာစာအဖွဲ့က ပြုစုထုတ်ဝေသော ခရီးဆောင်မြန်မာအဘိဓာန်တွင် “မဲ”ကို “၁။ တစ်ခုတည်းကိုသာ အာရုံစိုက်သည်။ ၂။ ကွက်၍ အငြိုးထားသည်ဟု အဓိပ္ပာယ်နှစ်ခု ဖွင့်ပြထားသည်။ စိန္တကျော်သူဦးဩ၏ကဝိလက္ခဏာသတ်ပုံကျမ်းလာ “စလေကို ဖဲ၊ ပြည်ကို မဲ၊ ကောင်းမြဲအစဉ်ထား။ (ကဝိ ၆၃) မယားကိုဆဲ၊ သားကိုမဲ၊ မိုးပြခုံမိုင်းသား။ ကဝိ* ၆၈” တို့မှ “မဲ” ၏ အဓိပ္ပာယ်မှာ ခရီးဆောင် မြန်မာအဘိဓာန်လာ “မဲ” ၏ အဓိပ္ပာယ်များနှင့် သဘောတူသည်။

“သဲ” ကိုမူ ခရီးဆောင်မြန်မာအဘိဓာန်တွင် ကြိယာအဖြစ် အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ပြထားပါ။ သဲကြီး မဲကြီးဟူသော ကြိယာဝိသေသနပုဒ်ကို ပြထားပါသည်။ “သဲကြီးမဲကြီး” ၏ အဓိပ္ပာယ်မှာ “သဲသဲမဲမဲ” ၏ အဓိပ္ပာယ်နှင့်တူပါသည်။ “သဲကြီးမဲကြီး” ကိုလည်းကောင်း၊ “သဲသဲမဲမဲ” ကို လည်းကောင်း “စူးစူးစိုက်စိုက် ခွဲကြီးစွာ ပြင်းပြင်းထန်ထန်” ဟု အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုပါသည်။ “ခွဲ” ဆိုသည်မှာ အလုပ်တစ်ခုကို အားမလျှော့ဘဲ စွဲစွဲမြဲမြဲ လုပ်ဆောင်နိုင်သော “သတ္တိ”ဟူသည့် အဓိပ္ပာယ်ရှိသဖြင့် “ခွဲကြီးစွာ” ကို “စွဲစွဲမြဲမြဲ” နှင့်လည်းတူသည်ဟု ယူဆနိုင်ပေ သည်။ “သဲ”ကို ဝိစ္စာပြုလျက် (နှစ်ကြိမ်ထပ်လျက်) “မြိမ့်မြိမ့်သဲသဲ၊ ရုတ်ရုတ်သဲသဲ၊ သောင်းသောင်းသဲသဲ၊ သဲသဲအုတ်အုတ်၊ အုတ်အုတ်သဲသဲ၊ အုတ်အုတ်သဲသဲ” စသည်ဖြင့် သုံးသည်ကိုလည်း

တွေ့ရသည်။ “သဲသဲ”၏ အဓိပ္ပာယ်မှာ “စုရုံး၊ များပြား၊ အသံ မြည်ဟည်း” စသည်တို့ဖြစ်သည်။ “မြိမ့်မြိမ့်၊ ရုတ်ရုတ်၊ သောင်းသောင်း၊ အုတ်အုတ်၊ အုတ်အုတ်” ဟူသော ဝေါဟာရများနှင့် တွဲဖက်နိုင်သော အဓိပ္ပာယ်လည်းဖြစ်သည်။

ချုပ်၍ဆိုရသော် “သဲသဲမဲမဲ၊ မဲမဲသဲသဲ” ကို “စွဲစွဲမြဲမြဲ တစိုက် မတ်မတ်၊ စူးစူးစိုက်စိုက်၊ ပြင်းပြင်းထန်ထန်” စသည့် အဓိပ္ပာယ် ဖွင့်ဆိုသည်မှာ “သဲ၊ မဲ” တို့၏ မူလအနက်နှင့် မသွေဖည်ဟု ဆိုရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ခရီးဆောင်မြန်မာအဘိဓာန်တွင် “မည်းမည်းသည်းသည်း” ကို တည်ပုဒ်ယူထားသည်ကို မတွေ့ရပါ။ သို့ရာတွင် “မည်းသည်း” ကိုမူ တည်ပုဒ်ယူထားပါသည်။ “မည်းသည်း” ၏ အဓိပ္ပာယ်ကို “၁။ အလွန်မည်းသော။ ၂။ စုပြုံများပြားသော။” ဟု ဖွင့်ဆို ထားပါသည်။ “နေပူထဲမှာ နေတာများလို့ အသားတွေ မည်းသည်းနေတာပဲ။” “မုန့်နဲ့ရလို့ ပုရွက်ဆိတ်တွေလာလိုက်ကြတာ မည်းသည်းနေတာပဲ” ပထမဝါကျတွင်ပါသော “မည်းသည်း” သည် “အလွန်မည်းသော” ဟူသည့် အဓိပ္ပာယ်ဖြစ်သည်။ ဒုတိယဝါကျတွင်ပါသော “မည်းသည်း” သည် “စုပြုံများပြား” သော အဓိပ္ပာယ်ဖြစ်သည်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် သတင်းထုတ်ပြန်ချက် အမှတ်စဉ် (၅/ ၂၀၂၄)

၁။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပုဒ်မ ၃၆၆ ပုဒ်မခွဲ (က)နှင့် ကမ္ဘာ့လူ့အခွင့်အရေး ကြေညာစာတမ်း အပိုဒ် ၂၆ တို့တွင် ပညာသင်ယူခွင့်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဖော်ပြပါရှိပါသည်။

၂။ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား လူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်သည် ကော်မရှင်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၃၊ ၄၄ တို့အရ အကျဉ်းထောင်၊ အကျဉ်းစခန်းနှင့် လူငယ်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးစခန်း၊ လူငယ်သင်တန်းကျောင်းတို့ကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ် အကျဉ်းသား/ အကျဉ်းသူများ၊ လူငယ်သင်တန်းကျောင်းများမှ ကလေးသူငယ်များ၏ ပညာသင်ယူခွင့် အခွင့်အရေးအတွက်

အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိနေသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းပညာရေး ဆက်လက်သင်ယူလိုသည့် အကျဉ်းသား/ အကျဉ်းသူများရှိပါက သက်ဆိုင်ရာဌာနမှ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် ကော်မရှင်ဥပဒေဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ အကြံပြုခဲ့ပါသည်။

၃။ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ပညာသင်နှစ်အတွက် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်စာရင်းများကို ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ရာ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်မြင်သူများအနက် အကျဉ်းဦးစီးဌာနအောက်ရှိ အင်းစိန်ဗဟိုအကျဉ်းထောင်မှ အကျဉ်းသား ၇ ဦးနှင့် မန္တလေးဗဟိုအကျဉ်း

ထောင်မှ အကျဉ်းသား ၁၆ ဦး စုစုပေါင်း အကျဉ်းသား ၂၃ ဦးအောင်မြင်ခဲ့ပါသည်။ အောင်မြင်သူများတွင် ၄ ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁ ဦး၊ ၃ ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၄ ဦး၊ ၂ ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၂ ဦးနှင့် ၁ ဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် ၃ ဦး ပါဝင်ပါသည်။ ၄ ဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင်သည် ဝိဇ္ဇာဘာသာတွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံး တတိယအမှတ် အများဆုံးဖြင့် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနအောက်ရှိ လူငယ် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးစခန်းနှင့် လူငယ်သင်တန်းကျောင်းများမှ လူငယ် သင်တန်းသား ၈ ဦး၊ ကြည့်မြင်တိုင်မျက်မမြင် ကျောင်းမှ သင်တန်းသား ၂ ဦး အောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း

သိရှိရပါသည်။

၄။ ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းဖြေဆို အောင်မြင်သူ အကျဉ်းသား/ အကျဉ်းသူများ၊ လူငယ် သင်တန်းကျောင်းများရှိ ကလေးသူငယ်များ၏ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်မှုအပေါ် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်အနေဖြင့် ဝမ်းမြောက်ပါကြောင်းနှင့် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်မြင်သူ အကျဉ်းသား/ အကျဉ်းသူများ၏ ပညာသင်ယူခွင့် အခွင့်အရေး ဆက်လက်ရရှိနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် ရက်စွဲ၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၁၁ ရက်

၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်စာရင်းများ ထုတ်ပြန်ကြေညာ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း အောင်မြင်သူ ၄၇၈၆ ဦးရှိပြီး အောင်မြင်မှုရာခိုင်နှုန်း ၅၆ ဒသမ ၇၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁

၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၁၁ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ကျင်းပခဲ့ရာ ယနေ့တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် သက်ဆိုင်ရာစာစစ်ဌာနကျောင်းများ၌လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံစာစစ်ဦးစီးဌာန Website ၌လည်းကောင်း တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းများ ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ရာ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသူ ၈၄၂၈ ဦးရှိသည့်အနက် အောင်မြင်သူ ၄၇၈၆ ဦးရှိပြီး အောင်မြင်မှုရာခိုင်နှုန်းအနေဖြင့် ၅၆ ဒသမ ၇၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လာရောက်ကြည့်ရှု

ယနေ့ နံနက်ပိုင်းမှစတင်၍ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းရှိ စာစစ်ဌာနဖွင့်လှစ်ထားသောကျောင်းများ၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းများကို ထုတ်ပြန်ကြေညာပေးခဲ့ရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်အားထက်သန်စွာဖြင့် လာရောက်ကြည့်ရှုကြသည်။

“ကျွန်မတို့ စာစစ်ဌာနအနေနဲ့ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုသူ ၂၈၀ ရှိပြီး ၁၄၀ အောင်မြင်တဲ့အတွက် အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ပါတယ်။ တစ်နိုင်ငံလုံးမှာရှိတဲ့ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းကို မနက်လေးနာရီကနေ စပြီးတော့ မြန်မာနိုင်ငံစာစစ်ဦးစီးဌာန Website ကနေ ထုတ်ပြန်ပေးခဲ့ပြီး စာစစ်ဌာနက ကျောင်းတွေမှာတော့ နံနက် ၆ နာရီဆို အောင်စာရင်းတွေကို ထုတ်ပြန်ပါတယ်။ ဂုဏ်ထူးရရှိမှုအနေနဲ့ လေးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် တစ်ဦး၊ သုံးဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် နှစ်ဦး၊ နှစ်ဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် သုံးဦးနဲ့ တစ်ဘာ



သာ ဂုဏ်ထူးရှင် ၁၅ ဦး ဖြစ်ပါတယ်။ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်တဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေနဲ့ သူတို့ရဲ့မိဘတွေအတွက်ပါ ဂုဏ်ယူပါတယ်”ဟု အမှတ်(၇) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်မြင့်ရီက ပြောသည်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း ဖြေဆိုအောင်မြင်မှုအနေဖြင့် ပျဉ်းမနားခရိုင် ပျဉ်းမနားမြို့နယ်နှင့် ဇေယျာသီရိမြို့နယ်တို့တွင် ဂုဏ်ထူးရကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၇၆ ဦး၊ ရိုးရိုးအောင်မြင်သူ ၁၀၂၆ ဦး စုစုပေါင်း ၁၃၀၂ ဦး အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၅၈ ဒသမ ၂၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ လယ်ဝေးခရိုင် လယ်ဝေးမြို့နယ်နှင့် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်တို့တွင် ဂုဏ်ထူးရကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၄၀၊ ရိုးရိုးအောင်မြင်သူ ၁၀၆၂ ဦး စုစုပေါင်း ၁၃၀၂ ဦး အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း

၅၈ ဒသမ ၅၂ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဥတ္တရခရိုင် ဥတ္တရသီရိမြို့နယ်နှင့် တပ်ကုန်းမြို့နယ်တို့တွင် ဂုဏ်ထူးရကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၃၆ ဦး၊ ရိုးရိုးအောင်မြင်သူ ၈၅၈ ဦး စုစုပေါင်း ၁၀၉၄ ဦး အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၅၆ ဒသမ ၇၇ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဇေယျာသီရိခရိုင် ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်တို့တွင် ဂုဏ်ထူးရကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၈၂ ဦး၊ ရိုးရိုးအောင်မြင်သူ ၉၀၆ ဦး စုစုပေါင်း ၁၀၈၈ ဦး အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၅၃ ဒသမ ၂၈ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း သိရသည်။

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုအောင်မြင်ခဲ့သူတစ်ဦးက “ဒီနေ့ မျှော်မှန်းထားသလို တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်မြင်ခဲ့တဲ့အတွက် အင်မတန် ဝမ်းသာပီတိဖြစ်မိပါတယ်။ ကိုယ့်ရဲ့ ကြိုးစားမှုရလဒ်ပေါ်မှာ မိဘတွေပျော်ရွှင်ရတဲ့အတွက် ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ အခုလို အောင်မြင်မှုရရှိအောင်

ပိုင်းဝန်းပံ့ပိုးပေးခဲ့ကြတဲ့ မိဘနှစ်ပါးနဲ့ ဆရာ ဆရာမတွေအားလုံးကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ရှိပါတယ်။ စာမေးပွဲအောင်မြင်ကြတဲ့ သူငယ်ချင်းတွေအတွက်လည်း ဂုဏ်ယူ ဝမ်းမြောက်မိပါတယ်။ မိမိဝါသနာပါတဲ့ ဘာသာရပ်တွေကို ဆက်လက်လေ့လာသင်ယူချင်ပေမယ့် အမှတ်စာရင်းအပေါ်မှာ မူတည်ပြီးတော့ ဆုံးဖြတ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ထို့ပြင် အထူးအစီအစဉ်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ကျင်းပပေးသည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်း ပျဉ်းမနားခရိုင် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် အမှတ်(၁၄)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသူ သုံးဦးအနက် နှစ်ဘာသာ ဂုဏ်ထူးဖြင့်အောင်မြင်သူ တစ်ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်စာရင်းများကို ယနေ့နံနက် ၄ နာရီမှစတင်၍ မြန်မာနိုင်ငံစာစစ်ဦးစီးဌာန Website ဖြစ်သော www.myanmarexam.org တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်စာရင်းများ ထုတ်ပြန်ပေးခဲ့ရာ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုသူ များပြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲသော တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ စာစစ်ဌာနများ၏ အောင်စာရင်းများကို မြန်မာ့အသံရေဒီယိုအစီအစဉ်မှလည်း ကြေညာပေးခဲ့ပြီး အောင်စာရင်းနှင့် ပတ်သက်၍ မရင်းလင်းသည်များရှိပါက မြန်မာနိုင်ငံ စာစစ်ဦးစီးဌာနသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ညောင်တုန်းမြို့နယ်၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်ချက်ကောင်း

ညောင်တုန်း ဇွန် ၁၁

ညောင်တုန်းမြို့နယ်သည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ၌ အောင်ချက် ၆၁ ဒသမ ၂၉ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် အောင်မြင်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် တစ်ဘာသာ ဂုဏ်ထူး ၂၈ ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူး ၁၂ ဦး၊ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူး တစ်ဦး၊ လေးဘာသာဂုဏ်ထူး နှစ်ဦး စုစုပေါင်း ၄၃ ဦး ဂုဏ်ထူးရရှိသည်။

ညောင်တုန်းမြို့နယ်၌ စာစစ်ဌာန ၁၁ ခုတွင် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသူပေါင်း ၄၀၃ ဦးရှိပြီး အောင်မြင်သူ ၂၄၇ ဦးရှိရာ အောင်ချက် ၆၁ ဒသမ ၂၉ ရာခိုင်နှုန်းအောင်မြင်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် မြို့နယ်တွင်းရှိ အထက(မဲဇလီဒလ)သည် အောင်ချက် ၉၃ ဒသမ ၃၃ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် တစ်မြို့နယ်လုံး၌ ပထမ၊ အထက(ကြက်တူရွေးတောင်)သည် ဒုတိယ၊ အထက (ကြိမ်ပင်ဆယ်)သည် တတိယအောင်ချက်အကောင်းဆုံးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းကျော်(ညောင်တုန်း)

တစ်နိုင်ငံလုံး (ဝိဇ္ဇာတွဲ)အမှတ်အများဆုံး ၁၀ ဦးတွင် ကျောင်းကုန်းမြို့မှ မအေးသီတာ အဆင့်(၇)ရရှိ

ကျောင်းကုန်း ဇွန် ၁၁

၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းကို ယနေ့နံနက် ၆ နာရီက ထုတ်ပြန်ပေးခဲ့ရာ ကျွဲပျော်ခရိုင် ကျောင်းကုန်းမြို့၌ ခြောက်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ထွက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကျောင်းကုန်းမြို့နယ်၌ ခြောက်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင်တစ်ဦး၊ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် သုံးဦး၊ လေးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ခြောက်ဦး၊ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ကိုးဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၃၄ ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၇၅ ဦးနှင့် ရိုးရိုးအောင်မြင်သူ ၃၇၈ ဦးရှိကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးက သိရသည်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းကို မြန်မာနိုင်ငံ စာစစ်ဦးစီးဌာန Website မှ နံနက် ၄ နာရီမှစ၍ ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိရာ အွန်လိုင်းမှကြည့်ရှုကြပြီး အောင်စာရင်းလာရောက်ကြည့်ရှုသူ နည်းပါးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျောင်းကုန်းမြို့နယ်အတွင်း စာစစ်ဌာန ၁၂ ခု၌ ဖြေဆိုသူစုစုပေါင်း



၇၉၀ တွင် အောင်မြင်သူ ၅၀၆ ဦးရှိသဖြင့် အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၆၄ ဒသမ ၀၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်နိုင်ငံလုံး (ဝိဇ္ဇာတွဲ)အမှတ်အများဆုံး ၁၀ ဦးတွင် ကျောင်းကုန်းမြို့မှ မအေးသီတာသည် လေးဘာသာဂုဏ်ထူးဖြင့် အဆင့်(၇) ရရှိခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးက သိရသည်။

ဝင်းကြိုင်(ပြန်/ဆက်)

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ကြသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဆရာ ဆရာမ၊ မိဘများ၏ ရင်တွင်းစကားသံများ

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - မေချို
ဓာတ်ပုံ - ချိုကြီး

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းများကို တစ်နိုင်ငံလုံး၌ ဇွန် ၁၁ ရက်က ထုတ်ပြန်ခဲ့ရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအနေဖြင့် ဖြေဆိုသူပေါင်း ၁၈၀၅၆ဦးရှိပြီး အောင်မြင်သူ ၉၆၅၆ ဦးရှိရာ ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် ၅၃ ဒသမ ၄၈ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲတွင် အခြေခံပညာ ကျောင်းများမှ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်ကြသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဆရာ ဆရာမ၊ မိဘများ၏ ရင်တွင်းစကားသံများကို ဖော်ပြလိုက်ရပါသည် -
ဒေါက်တာစန္ဒာမြငြိမ်း အထက(၁) ဒဂုံ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး



ဒေါက်တာစန္ဒာမြငြိမ်း



မနှင်းကြယ်စင်ထွန်း



မမေသူထွန်း



မောင်ဟိန်းလင်းထက်



မလင်းလက်အိမ်

ကျွန်မတို့ကျောင်းက Grade-12 တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲမှာ ၁၅၉ဦး ဖြေဆိုပြီး ၁၄၇ ဦး အောင်မြင်ခဲ့တဲ့ အတွက် ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် ၉၂ ဒသမ ၄၅ ရာခိုင်နှုန်းအောင်မြင်ခဲ့ တယ်။ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး အမှတ်အများဆုံး ထူးချွန်အဆင့် ၁၁ ယောက်ထဲမှာ ကျွန်မတို့ ကျောင်းက လေးယောက်ထူးချွန် စွာ အောင်မြင်ခဲ့တယ်။
ဒေါက်တာသာ ဂုဏ်ထူးနဲ့ အောင်မြင်သူ ၂၆ ဦး ရှိခဲ့ပါတယ်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတစ်ဦး တိုင်းရဲ့ ယခင်နှစ် Grade-11 က ကျောင်းတွင်း စာမေးပွဲရလဒ် တွေကို မိဘတွေကို သိရှိစေခဲ့ပါ တယ်။ အားနည်းချက်တွေ ဖြည့်ဆည်းပံ့ပိုးနိုင်အောင် မိဘ တွေ တွေ့ဆုံဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပြီး တစ်ဘာသာချင်းအလိုက် ရမှတ် တွေကို အသိပေးခဲ့တယ်။
ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေကို လည်း ကိုယ်တိုင်သိရှိပြီး အားနည်းတဲ့ ဘာသာတွေကို ဖြည့်ဆည်း လေ့လာကြပ်မတ်နိုင် အောင် ဘာသာရပ်မှူးတွေနဲ့ အုပ်ထိန်းသူစနစ်နဲ့ လေ့ကျင့် သင်ကြားစေခဲ့ပါတယ်။ အကြံ့ စစ်ဆေးတဲ့ ကျောင်းတွင်းစာတတ် မြောက်မှု စစ်ဆေးတဲ့မေးခွန်းတွေ ကိုလည်းကျောင်းသားကျောင်းသူ တွေအတွက် အထောက်အကူ

ဖြစ်စေဖို့ ပြဋ္ဌာန်းစာအုပ်ကို အခြေခံပြီး အထက်တန်းပြဆရာမ တွေကို သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာရပ် အလိုက် အလှည့်ကျမေးခွန်းပြုစု စေခဲ့ပါတယ်။ ဒါမှ ဆရာမတွေရော သင်ရိုးသစ် သင်ခန်းစာတွေကို လေ့လာစေပြီး သင်ကြားတဲ့ ဘာသာရပ်တွေအတွက် အမှတ် ပေးစည်းပေးပေးနဲ့အညီ သင်ကြား နိုင်ပြီး အထောက်အကူဖြစ်စေ မှာပါ။

Grade-12 တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲမှာ တစ်နိုင်လုံးအဆင့် ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်သူတွေ ကိုယ်ပိုင်လောစေဖို့ Grade-4 က စပြီး Grade-12 အထိ ကျောင်း တွင်း တတ်မြောက်မှုရလဒ်တွေ အရ အမှတ်အများဆုံးရရှိသူ ၁၀ ဦးကို ထူးချွန်ထက်မြက် တံဆိပ် အပိုင်းတွေ ချီးမြှင့်ပေးခဲ့တယ်။ ဘာသာရေးနဲ့ ကျန်းမာရေးကို လည်း ဂရုစိုက်ပြုလုပ်စေတယ်။ အဓိကကတော့မိဘဆရာပေးပေါင်း မှုနဲ့ ရလဒ်ကောင်းတွေပေါ်ထွက် လာရတာ ဖြစ်ပါတယ်။
မနှင်းကြယ်စင်ထွန်း အထက(၁)ဒဂုံ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး ဒုတိယအဆင့် အမှတ်အများဆုံးရရှိသူ အထက(၁)ဒဂုံ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး ဒုတိယအဆင့် အမှတ်အများဆုံးရရှိသူ



မမြတ်သီရိကျော်

ပင်ပန်းခဲ့တာတွေ အများကြီးရှိ တယ်။ စာကိုလည်း မနားမနေ ကြိုးစားခဲ့ရတယ်။ အခုလိုရလဒ်ကို ရတော့လည်း ထိုက်တန်တယ်လို့ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ အခုလာမယ့်နှစ် Grade-12 ဖြေဆိုမယ့်မောင်တွေ၊ ညီမတွေကို လည်း ဒီတစ်နှစ် ပင်ပန်းတာကို ရဲရဲပုံပုံနဲ့ရှေ့ဆက်ပြီး မိမိလိုချင်တဲ့ အနာဂတ် ပန်းတိုင်ကိုရောက် အောင် သေချာကြိုးစားခဲ့ရင် ရလဒ် ရဲ့အသီးအပွင့်တွေကိုခံစားရမယ် လို့ ပြောချင်တယ်။ ကျောင်းမှာ ဆိုရင် ဆရာမတွေပြောတာ ကို သေချာနားထောင်တယ်။ နားမလည်တာရှိရင် မိဘတွေရော



ဒေါ်ခင်မာလာကျော်

ဆရာမတွေကပါ ပံ့ပိုးကူညီပေး တယ်။ ခက်ခဲပေမယ့်လည်း စာကို နားလည်အောင် ကြိုးစားနိုင်ခဲ့ တယ်။ ပင်ပန်းပေမယ့်လည်း မိမိ လိုချင်တဲ့ ရလဒ်ရတဲ့အတွက် ကျေနပ်ပါတယ်။
မမေသူထွန်း အထက(၁)ဒဂုံ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး စတုတ္ထအဆင့် အမှတ်အများဆုံးရရှိသူ

အားပေးကြတဲ့ ဆရာ ဆရာမတွေ နဲ့ ပြုစုပေးထားပေးခဲ့တဲ့ မိဘ တွေကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ မောင်ဟိန်းလင်းထက် အထက(၁)ဒဂုံ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး စတုတ္ထအဆင့် အမှတ်အများဆုံးရရှိသူ
၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် Grade-12 တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေး ပွဲမှာ ကျွန်တော်နှစ်စကတည်းက စာတွေကို တစ်နေ့စာ တစ်နေ့ ပုံမှန်လေ့လာ ကျက်မှတ်တယ်။ စာတွေကို ပြန်လေ့လာတယ်။ နှစ်စာစာမကျေရင် စာတွေပုံလာ မယ်ဆိုရင် စိတ်ဖိစီးမှုတွေဖြစ်လာ မယ်။ အဲဒီအခါကျရင် မလုပ်သင့် တဲ့ အမှားတွေလုပ်မိတတ်တယ်။ အိမ်ရောက်ရင် မှတ်စုတွေ ပြန်ထုတ်ပြီး ပြန်လေ့လာတယ်။ မှတ်စုတိုတွေရေးပြီး ဆရာတွေကို ပြန်ပြတယ်။ Grade-12 မှာ အရေးကြီးတာက စာလေ့လာဖို့ ရယ်။ အနားယူဖို့ရယ် သူ့အချိန်နဲ့ သူ့ရှိရမယ်။ စာတွေကိုဆက်တိုက် မနားဘဲလေ့လာရင် ကျန်းမာရေး ထိခိုက်နိုင်တယ်။ စာမေးပွဲနီးလာ ရင် သင်ခန်းစာတွေကိုသင်ပြီးတဲ့ အချိန်မှာ တစ်ဘာသာချင်းစီ အတွက် ပြန်လေ့လာဖို့ ကြိုတင် အစီအစဉ်ဆွဲဖို့လိုတယ်။ ဒီနှစ် Grade-12 တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေး ပွဲဖြေဆိုကြမယ့် ညီငယ်၊ ညီမ ငယ်တွေ စိတ်ဖိစီးမှုတွေ မများပါနဲ့။ ကိုယ်ပိုင်အချိန်များများ ထားပါ။ စာကိုပုံမှန်လေ့လာပါ။ အရေးကြီးတာက ကျန်းမာရေးကို ဂရုစိုက်ပါ။ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင် နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ဂုဏ်ထူးများစွာနဲ့ အောင်မြင်စွာ ဖြေဆိုနိုင်ကြပါစေ။
မလင်းလက်အိမ် အထက(၁)ဒဂုံ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး သတ္တမအဆင့် အမှတ်အများဆုံးရရှိသူ

အောင်မြင်ခဲ့တာက ဆရာ ဆရာမ တွေနဲ့ မိဘတွေရဲ့ ကျေးဇူးတွေ အများကြီးပါပါတယ်။ တစ်နှစ် ပတ်လုံးမှာ တတ်နိုင်သမျှ အကောင်းဆုံး ကြိုးစားခဲ့တယ်။ အိမ်ရေးပျက်ခဲ့တဲ့ရက်တွေလည်း ရှိခဲ့တယ်။ ကျောင်းမှာဆိုရင် ဆရာဆရာမတွေရဲ့လမ်းညွှန်ချက် တွေ၊ သင်ကြားမှုတွေကို လိုက်နာ ပြီး တတ်နိုင်သမျှအကောင်းဆုံး ကြိုးစားခဲ့တယ်။ ဒီအတွက် ကြောင့် အခုလိုမျိုးကောင်းမွန်တဲ့ ရလဒ်ရခဲ့တယ်ဆိုတာကို ဂုဏ်ယူ ပြီး ဆရာ ဆရာမတွေနဲ့ မိဘတွေ ကို ကျေးဇူးတင်မိပါတယ်။ မောင်ငယ်၊ ညီမငယ်တွေကိုလည်း အတတ်နိုင်ဆုံး ကြိုးစားရင်းနဲ့ ကိုယ်နဲ့ထိုက်တန်တဲ့ ရလဒ်တွေ ရပါစေလို့ ဆုတောင်းပေးပါတယ်။
မမြတ်သီရိကျော် အထက(၂) လသာ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး နဝမအဆင့် အမှတ်အများဆုံးရရှိသူ



၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းကို အထက(၁) ဒဂုံစာစစ်ဌာန၌ လာရောက်ကြည့်ရှုနေကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် မိဘများကို တွေ့ရစဉ်။

နှစ်စကတည်းက ဘာသာစုံ ဂုဏ်ထူးထွက်အောင် ရည်မှန်းပြီး တစ်စိုက်မတ်မတ် ကြိုးစားခဲ့တာပါ။ အခုလိုရတဲ့အတွက် အတိုင်းမသိ ဝမ်းသာပါတယ်။ ဘာသာစုံကို နှစ်စကတည်းက တစ်ဘာသာချင်း ဘာမှမလွတ်ရအောင်၊ အားနည်း တဲ့ဘာသာကိုလည်း ပိုမိုပြီး ကြိုးစားခဲ့တယ်။ မြန်မာစာက တော်တော်လေး ကြိုးစားခဲ့ရ တယ်။ ဗဟုသုတစာပေနဲ့ ဖတ် စာအုပ်ကိုနာနာဖတ်ပြီး ၁၀ မှတ် တန် အပုဒ်ရည်တွေနဲ့ စာစီစာကုံး ကိုလည်း နေ့စဉ်ပုံမှန်လေ့ကျင့်ခဲ့ တယ်။ အင်္ဂလိပ်စာအနေနဲ့ ဖတ်စာအုပ်ကို များများဖတ်ပြီး Essay, Letter Grammar တွေကို ပိုင်နိုင်အောင် နေ့စဉ်လေ့ကျင့်ခဲ့ ရပါတယ်။ သင်္ချာအတွက်က ဖတ်စာအုပ်ကို အဓိကပိုင်နိုင် အောင် လုပ်ပါတယ်။ ဓာတု၊ ရူပ၊ ဇီဝဘာသာတွေကိုလည်း ဖတ်စာ အုပ်ထဲက လေ့ကျင့်ခန်းတွေကို စာမျက်နှာ ၁၃ သို့ ၀

၂၀၂၄ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်စာရင်းများ ထုတ်ပြန်ကြေညာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် အောင်မြင်သူ ၁၂၄၁၄ ဦးရှိပြီး အောင်မြင်မှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၆၃ ဒသမ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

မန္တလေး ဇွန် ၁၁
 ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲ အောင်စာရင်းများကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ သက်ဆိုင်ရာ စာစစ်ဌာနကျောင်း များ၌ ယနေ့တွင် တစ်ချိန်တည်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ရာ တိုင်းဒေသ ကြီးအတွင်း ဖြေဆိုသူ ၁၉၄၄၂ ဦး ရှိသည့်အနက် အောင်မြင်သူ ၁၂၄၁၄ ဦးရှိပြီး အောင်မြင်မှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၆၃ ဒသမ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နံနက် ၆ နာရီမှ စတင်၍ မန္တလေးမြို့ရှိ စာစစ်ဌာနဖွင့်လှစ် သော ကျောင်းများ၌ တက္ကသိုလ် ဝင်စာမေးပွဲ အောင်စာရင်းများကို ထုတ်ပြန် ကြေညာပေးခဲ့ရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်အား ထက်သန်စွာဖြင့် လာရောက်ကြည့်ရှုကြပြီး တာဝန် ကျ ဆရာ ဆရာမများကလည်း စည်းကမ်းတကျဖြင့် စနစ်တကျ ကြည့်ရှုနိုင်စေရေး ကြိုးကြပ် ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

အဆိုပါ စာမေးပွဲအောင်စာရင်း ထုတ်ပြန်မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပညာရေး မှူးရုံးမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး



ဦးစိုးမြင့်ချို



မသက်မြတ်စံ



မအေးမွှေးမွှေး



ဒေါ်မြမြသန်း



မောင်အောင်ထွဋ်ဝင်း

ဦးစိုးမြင့်ချိုက “ဒီနှစ်ကျွန်တော်တို့ တိုင်းဒေသကြီး အောင်ချက်အနေ နဲ့ တစ်နိုင်လုံးအောင်ချက်နဲ့ နှိုင်းယှဉ်ရင် တတိယအဆင့်မှာ ရှိပါတယ်။ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အနေနဲ့ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး Top 10 ဝင်သူ သုံးယောက်ရှိပါတယ်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ ဖြေဆိုကြရတာလည်း သင်ရိုးသစ် ဖြစ်ပါတယ်။ သင်ရိုးသစ်ကလည်း နိုင်ငံတကာပညာရေး စံချိန်တွေနဲ့ ပြင်ထားတဲ့ သင်ရိုးဖြစ်ပါတယ်။ ဒီသင်ရိုး အောင်မြင်သွားရင် နိုင်ငံ တကာတန်းဝင် ပညာရေးနဲ့ အောင်မြင်တယ်လို့ သတ်မှတ်လို့ရ

ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့တိုင်းဒေသ ကြီးအနေနဲ့ တစ်နိုင်ငံလုံး အောင်ချက် တတိယအဆင့်မှာ ရရှိ နဲ့ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ ဝိုင်းဝန်းကြိုးစားမှုကြောင့် ဖြစ်ပါ တယ်။ ဒါကြောင့် ကျေနပ်အားရမှု ရှိပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ယခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တွင် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး၌ အဆင့် (၅) ရရှိခဲ့ပြီး ခြောက်ဘာသာ ဂုဏ်ထူးဖြင့် အောင်မြင်ခဲ့သည့် မသက်မြတ်စံက “အခုလို ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်ဖို့အတွက် တော်တော် ကြိုးစားခဲ့ရပါတယ်။

စာတွေကိုလည်း နှစ်စကစပြီး မပြတ်လေ့လာခဲ့ရပါတယ်။ အခု လို အောင်မြင်တဲ့အတွက်လည်း ဝမ်းသာ ပျော်ရွှင်ရပါတယ်။ ခြောက်ဘာသာလောက်ပဲ ရည်မှန်း ခဲ့ပေမယ့် အခုလို မြန်မာတစ်နိုင်ငံ လုံးမှာ အဆင့်(၅) ရရှိတဲ့အတွက် လည်း မိသားစုအနေနဲ့ အတိုင်း မသိပျော်ရွှင်နေကြပါတယ်။ စနစ် သစ်ရဲ့ ပထမဆုံးစာမေးပွဲမှာ ထူးချွန်စွာ ဖြေဆိုနိုင်ခဲ့တဲ့အတွက် ကျေနပ်အားရ ဖြစ်မိပါတယ်။ နောက်ထပ် စာမေးပွဲဖြေမယ့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ အနေနဲ့ စာတွေကိုကြိုးစားသင်ယူ ပြီး အကောင်းဆုံးဖြေဆိုနိုင်မယ် ဆိုရင် မိမိတို့ရည်မှန်းထားတဲ့ အောင်မြင်မှုကိုရရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

တက်ရောက်ဖို့လည်း ရည်မှန်း ထားပါတယ်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ အနေနဲ့လည်း အခွင့်အရေး ရတဲ့အချိန်မှာ ကြိုးစားရင် ရည်မှန်းချက် ပန်းတိုင်ကိုရောက်ရှိမယ်လို့ ပြော ကြားလိုပါတယ်” ဟုပြောသည်။

အဆိုပါ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်စာရင်းများကို သက်ဆိုင်ရာ စာစစ်ဌာန ကျောင်းများ၌ ကြည့်ရှု နိုင်မည့်အပြင် မြန်မာနိုင်ငံ စာစစ် ဦးစီးဌာန Website တွင်လည်း ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ရန် စီစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးထားပြီး လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲသော တိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ စာစစ်ဌာနများ၏ အောင်စာရင်း များကိုလည်း နံနက် ၆ နာရီတွင် မြန်မာ့အသံ(ရေဒီယို)တိုင်းရင်းသား အစီအစဉ်များမှ ထုတ်လွှင့် ကြေညာပေးခဲ့သည်။

ဖို့အတွက် ကျောင်းသား ကျောင်း သူတွေရဲ့ကြိုးစားမှုကြောင့်လည်း ဖြစ်သလို ဆရာ ဆရာမတွေရဲ့ အသင်အပြ ကောင်းမှုကြောင့် လည်းဖြစ်ပါတယ်။ အားလုံး စုပေါင်းအားကြောင့် အောင်မြင် ခြင်းဖြစ်ပါတယ်” ဟုပြောသည်။

လေးဘာသာ ဂုဏ်ထူးဖြင့် အောင်မြင်ခဲ့သည့် မောင်အောင် ထွဋ်ဝင်းကလည်း “အခုလို ဂုဏ်ထူးနဲ့ အောင်မြင်တဲ့အတွက် အလွန် ပျော်ရွှင်မိပါတယ်။ ကျွန်တော် မိဘတွေအတွက် လည်း ကျွန်တော်တာဝန်ကျေပွန် တယ်လို့ ခံစားရပါတယ်။ မိဘ တွေ ပျော်ရွှင်နေတာကြည့်ပြီး ကျွန်တော်က နှစ်ဆပျော်ရွှင်ရပါ တယ်။ ကျွန်တော် အင်ဂျင်နီယာ ဖြစ်အောင် ကြိုးစားပြီး နိုင်ငံ အတွက် သားကောင်းရတနာ အဖြစ်နဲ့ တစ်ဖက်တစ်လမ်းက တာဝန်တွေကို ထမ်းဆောင်သွား မှာပါ” ဟု ပြောသည်။



မန္တလေးမြို့၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းကို လာရောက် ကြည့်ရှုနေကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် မိဘများအား တွေ့ရစဉ်။

○ စာမျက်နှာ ၁၂ မှ တစ်ခန်းချင်းမျှမျှတတ လေ့လာ မှတ်သားပြီး မှတ်စုတွေ ထုတ်ပြီးချ ရေး၊ ပုံတွေကိုလည်း ရေးဆွဲခဲ့ရ တယ်။ ဘာသာစုံကို အပိုအလို မရှိအောင် နဲ့နဲ့စပ်စပ်နဲ့ ဆရာ ဆရာမတွေ သင်ကြားတဲ့အတိုင်း လိုက်နာခဲ့တယ်။ တစ်နှစ်ပတ်လုံး ကျန်းမာရေးကိုဂရုစိုက်ပြီး ပုံမှန်ပဲ ကြိုးစားခဲ့ပါတယ်။ နောက်နှစ်မှာ ဖြေဆိုကြမယ့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ စာကိုတစ်နေ့စာ တစ်နေ့၊ တစ်ပတ်စာတစ်ပတ်၊ ပုံမှန်ဖတ်သွားမယ်ဆိုရင် လိုချင် တဲ့ အမှတ်တွေရရှိပြီး ကိုယ်လိုချင်

တဲ့ ပန်းတိုင်ကိုရောက်နိုင်မှာဖြစ် ပါတယ်။

ဒေါ်ခင်မာလာကျော်
 ကျောင်းသားမိဘ
 သားလေးက ဒီနှစ် အထက(၁) ဒဂုံကနေ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး စတုတ္ထအဆင့် အမှတ်အများဆုံး ရရှိသူဖြစ်ပါတယ်။ စာတွေကို အနီးကပ် လုပ်ပေးခဲ့တယ်။ ကျက်စာတွေ အကုန်လုံးကို ကျွန်မကိုယ်တိုင်စာစစ်ပြီး မြန်မာ စာ၊ ဇီဝဘာသာကအစ မိဘအနေ နဲ့ အနီးကပ် နေ့စဉ်ပုံပေးကူညီပေး တယ်။ သင်္ချာ၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ တွေကို ဆရာ ဆရာမတွေနဲ့

ပေးထားတဲ့အိမ်စာတွေကို ပုံမှန် အကုန်လုပ်တယ်။ စာစပြီး သင်တယ်ဆိုတာနဲ့ အချိန်ဇယား ဆွဲပြီး ပုံမှန်လုပ်တယ်။ ကျွန်မက တစ်ပတ်ကို တစ်ရက်၊ နှစ်ရက်၊ သုံးရက် ကျက်စာတွေ စစ်ပေး တယ်။ အနီးကပ် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်ရတယ်။ အဲဒီအတွက် အခုရလာတဲ့ ရလဒ်အတွက်လည်း ဝမ်းမြောက် ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ ကျောင်းက ကျောင်းအုပ်ကြီးနဲ့ ဆရာ ဆရာမတွေကလည်း ကူညီ ပံ့ပိုးပေးလို့အခုလိုအောင်မြင်မှုတွေ ရတာပါ။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

သတင်းစဉ်

မိုင်းပန်မြို့နယ်၌ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် သားသမီးများအတွက် ပညာသင်စရိတ် ထောက်ပံ့ပေးအပ်

မိုင်းပန် ဇွန် ၁၁
 ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) မိုင်းပန်မြို့နယ်၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် မြို့နယ် ရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ပညာ သင်ကြားမည့် သားသမီး ကျောင်း သား ကျောင်းသူများအတွက် ပညာ သင်စရိတ်ထောက်ပံ့ ပေးအပ်ပွဲ ကို မြို့နယ်ရဲစခန်းခန်းမ၌ ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲကျော် ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ ပညာသင်စရိတ် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲတွင် မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကျော်သိန်းနိုင်၊ ဒုတိယရဲမှူးကိုကိုဦးနှင့် မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ မိ/စည်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ



ဒေါ်မိမိခင်တို့က တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ပညာသင်ကြားမည့် သားသမီး အထက်တန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ သုံးဦး၊ အလယ်တန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ လေးဦး၊ မူလတန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၀ ဦးတို့အတွက် ပညာသင်စရိတ်

ငွေကျပ်သုံးသိန်းနှင့် ခဲတံ၊ ဘောပင်၊ ဗလာစာအုပ်၊ ကျောင်းသုံးပစ္စည်း များ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၅၀၀၀၀ စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၈၅၀၀၀၀ ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ကမ္ဘာ့ကလေးအလုပ်သမား ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

ကမ္ဘာ့ကလေးအလုပ်သမား ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ရေးနှင့် အမျိုးသားအဆင့်လုပ်ငန်းစီမံချက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှု ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ (၁၂)ရက် ကမ္ဘာ့ကလေးအလုပ်သမား ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ရေးနေ့၏အရေးပါမှု

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားရေးရာအဖွဲ့သည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ ကလေးအလုပ်သမားများ၏ အတိဒုက္ခများ၊ အခက်အခဲများနှင့် ၎င်းတို့ကို မည်သို့ သော အကူအညီ အထောက်အပံ့ပေးနိုင်ရေးတို့ကို မီးမောင်းထိုးပြနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ပြီး နှစ်စဉ် ဇွန်လ ၁၂ ရက်နေ့ကို “ကမ္ဘာ့ကလေးအလုပ်သမား ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ရေးနေ့” အဖြစ် သတ်မှတ်ကာ ၂၀၂၄ ခုနှစ်မှစတင်ပြီး အစိုးရ၊ အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းများ၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ နှင့် ပြည်သူများပူးပေါင်းကာ ကျင်းပဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ လူမှုတရားမျှတမှုများကို ရရှိစေရေး ဖြစ်စဉ်တွင် ကလေးအလုပ်သမားပျောက်ရေးသည် အရေးပါလှသော ရှုထောင့်တစ်ခုပင် ဖြစ်ပါသည်။

ပန်းတိုင် ၈ ဒသမ ၇ ကို လက်ခံကျင့်သုံးခြင်းနှင့်အတူ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းသည် ၂၀၂၅ ခုနှစ် တွင် ကလေးအလုပ်သမားခိုင်းစေမှုပုံစံအားလုံး ပပျောက်ရေး ကတိကဝတ်များကို ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ အစိုးရများသည် ကလေးအလုပ် သမားနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ILO ပြဋ္ဌာန်းချက်အမှတ် ၁၈၂ ကို မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ ၁၈၇ နိုင်ငံနှင့် ILO ပြဋ္ဌာန်းချက်အမှတ် ၁၃၈ ကို အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံ ၁၇၆ နိုင်ငံက အတည်ပြုလက်မှတ်ရေးထိုး ထားပြီး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိပါသည်။

အစည်းများနှင့် တစ်ဦးချင်းပါဝင်လာစေရေးအတွက် စည်းရုံးလှုံ့ဆော်ပေးပါသည်။

ကမ္ဘာ့ကလေးအလုပ်သမား ဆန့်ကျင် တိုက်ဖျက်ရေးနေ့သည် ကလေးသူငယ်များ၏ အခွင့် အရေးချိုးဖောက်ခံရမှုကို အဆုံးသတ်ရန်နှင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အာရုံစိုက်မှုကိုရရှိပြီး ကလေး အလုပ်သမားများ၏ ပြဿနာကို ကူညီပေးရန် စုပေါင်းလုပ်ဆောင်မှုကို လှုံ့ဆော်ပေးပါသည်။ ယင်းနေ့သည် အဆိုပါပြဿနာအား ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်း ရန် အရေးပေါ်လိုအပ်ချက်၏ အသိပေးမှုတစ်ခု အဖြစ်ဆောင်ရွက်ပြီး အသိပညာပေးမှုနှင့် ထောက်ခံ အားပေးမှု၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ မူဝါဒနှင့် ဥပဒေရေးရာဆောင်ရွက်ချက်၊ စဉ်ဆက် မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးမှု၊ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများနှင့်

အားမာန်(အလရ)

သမားများကို အလုပ်ခိုင်းစေနေကြဆဲဖြစ်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများတွင် ကလေးအလုပ်သမားများကို ပိုမိုတွေ့မြင်ရပါသည်။ ကလေးအလုပ်သမားပုံစံ အများစုတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မိုင်းတူးဖော်ရေး၊ ထုတ်လုပ်ရေး၊ အိမ်အကူအလုပ်နှင့် ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများ ပါဝင်ပါသည်။ ကလေးသူငယ်များသည် အများအားဖြင့် အခကြေးငွေအနည်းငယ် သို့မဟုတ် အခကြေးငွေမရှိဘဲ အန္တရာယ်ရှိသောအခြေအနေ တွင် လုပ်ကိုင်လျက်ရှိပါသည်။ အခြေခံအကြောင်း တရားများမှာ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုနှင့် မိသားစုဦးရေ များပြားမှု၊ အခြေခံပညာနိမ့်ပါးမှု၊ ရှေးရိုးစွဲလူမှုစေလေ



ကလေးအလုပ်သမား။



အလုပ်လုပ်သော ကလေးသူငယ်။



အန္တရာယ်ရှိသောအလုပ်ကို လုပ်ကိုင် လျက်ရှိသော ကလေးအလုပ်သမား။

ကလေးများအပါအဝင် လူသားတိုင်းဖွံ့ဖြိုးမှု၊ ကောင်းမွန်သော ပညာရေးနှင့်သင့်လျော်သော နေရာထိုင်ခင်းရရှိမှု အခွင့်အရေးရရှိစေရန်နှင့် လေးစားစွာ ဆက်ဆံခံရမှုရရှိစေရန်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ လူမှုတရားမျှတမှု အယူအဆတွင် မည်သူမျှ ၎င်းတို့၏ အောင်မြင်မှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် ကလေး အလုပ်သမားများအား အသုံးပြုခြင်းမရှိစေရန် ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံတကာတွင် ကမ္ဘာ့ကလေးအလုပ်သမား ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ရေးနေ့အား ကျောင်းသားများ နှင့် အသိုက်အဝန်းကြား တာဝန်ရှိမှု အသိအမြင် မြှင့်တင်ရန်နှင့် အသိပညာပေးမှုဝေမှုများ မြှင့်တင် ရန်ရည်ရွယ်၍ အခမ်းအနားများ ကျင်းပပြုလုပ်ကာ အသိအမှတ်ပြုကြပါသည်။ အဆိုပါနေ့တွင် ကလေး အလုပ်သမား ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ Theme Title ကို ဗဟိုပြုသော အသိပညာပေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ၊ နီးနှောဖလှယ်ပွဲများနှင့် အနုပညာနှင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကဲ့သို့ ဖန်တီးမှုရှိသော လှုပ်ရှားမှုများကို အသားပေး ကျင်းပပြုလုပ်ကြပါ သည်။

ပြဋ္ဌာန်းချက်အမှတ် ၁၈၂ (၁၉၉၉) ကို နိုင်ငံတကာ အတည်ပြုလက်မှတ်ရေးထိုးသည့် ပထမဆုံးသော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြဋ္ဌာန်းချက် ကျင့်သုံးခြင်း၏ (၂၅)နှစ်မြောက် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား ကျင်းပ ခြင်းကို အလေးထား ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု လေ့လာသိရှိရပါသည်။

အခွင့်အလမ်းများ ဆုံးရှုံးနေသည့် သန်းပေါင်း များစွာသော ကလေးအလုပ်သမားများ၏ ငယ်ရွယ် နုပျိုမှု၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ပညာရေးကဲ့သို့ ကလေး အလုပ်သမားများ၏ ပျံ့နှံ့နေသည့်ပြဿနာများကို အာရုံစိုက်မှုရရှိစေရန်အတွက် အဆိုပါနေ့သည် အရေးကြီးပါသည်။ ထို့ပြင် ကလေးအလုပ်သမား ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်သည့် လုပ်ဆောင်ချက်များ တွင် ကလေးများ လုပ်ငန်းခွင်တွင်မရှိစေရဘဲ ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးတိုင်း ပညာသင်ကြား နိုင်ရေးအတွက် မူဝါဒများချမှတ်၍ အစိုးရ၊ အဖွဲ့

လူမှုဘဝ ဖူလုံမှုစသည့်ကဏ္ဍများအား အလေးထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ဟု သိရှိရပါသည်။

ကလေးအလုပ်သမားဖြစ်ပေါ်လာမှု

Child labour, Global Estimate 2020, Trends and The Road Forward အရ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု တစ်ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာသည်နှင့်အမျှ နိုင်ငံအသီးသီး တွင် ကလေးအလုပ်သမား အနည်းဆုံး ၈ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ပေါ်လာစေနိုင်သည်ကို ဖော်ပြနေပြီး ကလေးသူငယ်ဦးရေ ၁၀ ဦးတွင် တစ်ဦးနှုန်း ကလေး အလုပ်သမားဖြစ်နေသောကြောင့် ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ကလေးအလုပ်သမား စုစုပေါင်း ၁၅၂ သန်းရှိခဲ့ရာမှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကလေးအလုပ် သမား စုစုပေါင်း သန်း ၁၆၀ ရှိသဖြင့် လေးနှစ်တာ ကာလအတွင်း ကလေးအလုပ်သမားရှစ်သန်းကျော် တိုးလာပြီး ၎င်းတို့အနက် ၆ ဒသမ ၅ သန်းသည် အန္တရာယ်ရှိသော လုပ်ငန်းခွင်များတွင် လုပ်ကိုင် နေကြောင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် မိသားစုအားလုံးနီးပါး၏ စားဝတ်နေရေးအတွက် ကလေးအလုပ်သမားများက ကူညီဖြေရှင်းမှု ယန္တရားတစ်ခုဖြစ်လာခဲ့ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ် နှစ်ကုန်တွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း၌ ကလေးအလုပ်သမား ၈ ဒသမ ၉ သန်းနီးပါး တိုးလာသည်ဟု လေ့လာသိရှိရပါသည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နှစ်စဉ် လုပ်သားအင်အား စစ်တမ်းအစီရင်ခံစာ (ပထမအကြိမ်) အရ မြန်မာ နိုင်ငံတွင် အသက် ၅ နှစ်မှ ၁၇ နှစ်အကြား ကလေး ဦးရေ ၁၂ ဒသမ ၃၃ သန်းအနက် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေ သော ကလေးဦးရေသည် ဒသမ ၃၇ သန်း၊ ကလေး လုပ်သားဦးရေသည် ဒသမ ၂၉ သန်းနှင့် အန္တရာယ်ရှိ သော လုပ်ငန်းခွင်များရှိ ကလေးလုပ်သားဦးရေ သည် ဒသမ ၂၅ သန်းရှိသည်ဟု သိရှိရပါသည်။

ထုံးစံများ လက်ခံကျင့်သုံးနေမှုတို့ဖြစ်ပြီး ယေဘုယျ အကြောင်းတရားများအနေဖြင့် အကြောင်းခြင်းရာ အလိုက် အမျိုးမျိုးရှိနိုင်၍ ဥပမာအားဖြင့် တိုင်းပြည်ရှိ လူတစ်ဦးချင်း ဝင်ငွေခန့်မဲကျမှု၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့် အလမ်းနည်းပါးမှု၊ မကြာခဏ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာ လုပ်ကိုင်မှု၊ မိသားစုအတွင်း ကလေးများပြားခြင်းနှင့် မိမိစုံ၊ ဖမစုံဖြစ်မှု၊ လူကြီးလုပ်သားရှားပါးခြင်းနှင့် လုပ်အားခသက်သာမှု၊ စစ်ပွဲများနှင့် ဒေသတွင်း ပဋိပက္ခဖြစ်မှု၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များဖြစ်ပွားမှု၊ ပတ်ဝန်းကျင်၏ စည်းရုံးလှုံ့ဆော်မှု၊ ဥပဒေစည်းကြပ် ခြင်းအားနည်းမှု စသည်တို့ဖြစ်ပါသည်။

ကလေးသူငယ်များ လုပ်ကိုင်သမျှ အလုပ် အားလုံးကို ကလေးအလုပ်သမားဟု ဆိုလိုခြင်း မဟုတ်ဘဲ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ်သမားရေးရာ အဖွဲ့၏ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်အရ ကလေး အလုပ်သမား (Child Labour) ဆိုသည်မှာ ၎င်း၏ ကလေးဘဝ၊ ရှေ့အလားအလာနှင့် ဂုဏ်သိက္ခာတို့ကို ကင်းမဲ့စေပြီး ရုပ်ပိုင်းနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုကို ထိခိုက်နစ်နာစေသည့် အလုပ်မျိုးကို လုပ်ကိုင်နေရသူများကိုဆိုသည်။ ထိုအလုပ်မျိုးသည် ကလေးများ၏ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ သို့မဟုတ် စာရိတ္တ ပိုင်းဆိုင်ရာကို ထိခိုက်နစ်နာစေသည့် အလုပ်မျိုး သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ ပညာသင်ကြားရေးကို ထိခိုက်စေမည့် ကျောင်းတက်ရန် အခွင့်အလမ်း ရွေးချယ်နိုင်မှုမရှိခြင်း၊ အချိန်မတန်မီကျောင်းမှ မဖြစ်မနေ ထွက်ရခြင်းနှင့် ကျောင်းတက်ခြင်းနှင့် အတူ ပြင်းထန်သောအလုပ်ကို အချိန်ကြာမြင့်စွာ လုပ်ကိုင်နေခြင်းတို့ ဖြစ်ပါသည်။

အလုပ်လုပ်သော ကလေးသူငယ်များ (Working Children) ဆိုသည်မှာ ကလေးသူငယ်များအနေဖြင့် နေအိမ်တွင်လည်းကောင်း၊ စာမျက်နှာ ၁၅ သို့

အခွင့်အလမ်းများ ဆုံးရှုံးနေသည့် သန်းပေါင်းများစွာသော ကလေး အလုပ်သမားများ၏ ငယ်ရွယ်နုပျိုမှု၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ပညာရေးကဲ့သို့ ကလေးအလုပ်သမားများ၏ ပျံ့နှံ့နေသည့်ပြဿနာများကို အာရုံစိုက်မှု ရှိစေရန်အတွက် အဆိုပါနေ့သည် အရေးကြီးပါသည်။ ထို့ပြင် ကလေးအလုပ်သမား ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်သည့် လုပ်ဆောင်ချက်များ တွင် ကလေးများ လုပ်ငန်းခွင်တွင်မရှိစေရဘဲ ကျောင်းနေအရွယ် ကလေးတိုင်း ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် မူဝါဒများချမှတ်၍ အစိုးရ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တစ်ဦးချင်း ပါဝင်လာစေရေးအတွက် စည်းရုံး လှုံ့ဆော်

၂၀၂၄ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့၏ သြဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးနှင့် စေတီယင်္ဂဏနိပဒ္ဒဆရာတော်ကြီးများအား ထပ်ဆင့်ချီးကျူးဂုဏ်ပြုခြင်း ဂုဏ်သိက္ခာမင်္ဂလာအခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၁

ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပက အဖွဲ့က ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့၏ သြဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ကြီး တစ်ပါးနှင့် စေတီယင်္ဂဏနိပဒ္ဒ ဆရာတော်ကြီး နှစ်ပါး တို့အား ထပ်ဆင့်ချီးကျူးဂုဏ်ပြုသည့် ဂုဏ်သိက္ခာမင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယနေ့မုန့်လွဲ ၁ နာရီတွင် စေတီတော်ရင်ပြင် တောင်ဘက်မုခ်ရိ ရှေးဟောင်းဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များ တန်ဆောင်း၌ ကျင်းပသည်။



ကြည်ညိုကြသည်။

ထို့နောက် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ အလှည့်ကျသဘာပတိ ဦးကျော်ဇေယျက ဂုဏ်သိက္ခာမင်္ဂလာစကား လျှောက်ထားသည်။

ယင်းနောက် ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော်ကြီး သုံးပါးတို့၏ ထေရုပ္ပတ္တိအကျဉ်းကို အခမ်းအနားမှူးက ဖတ်ကြားလျှောက်ထားပြီး ရွှေတိဂုံစေတီတော်ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက အဂ္ဂမဟာ

ပဏ္ဍိတဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဘဒ္ဒန္တမာနိတာဘိဝံသ၊ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဘဒ္ဒန္တနာရဒါဘိဝံသ၊ မဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဘဒ္ဒန္တ သြဘာသာဘိဝံသတို့ထံ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြသည်။

ဆက်လက်၍ လှူရတနာဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ နာရဒါဘိဝံသ ရေးသားပူဇော်သည့် သုတ္တန်ပါဠိတော်များစာအုပ်အတွက် အလှူရှင်သုံးဦးတို့က ကျသင့်ငွေကျပ် ၁၃၅၀၀၀ ကို လှူဒါန်းကြသည်။

ထို့နောက် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ သြဝါဒါစရိယ တိပိဋက သြဝါဒါစရိယ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာဝါစကပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ သ.စ.အ ဓမ္မာစရိယ(ဝဋ်သကာ) ပါဠိပါရဂူ စေတီယင်္ဂဏပဝရ သိရိမဟာဓမ္မဂုရု ဘဒ္ဒန္တ နာရဒါဘိဝံသထံမှ အနုမောဒနာတရားနာယူ၍ ရေစက်သွန်းချအမျှပေးဝေပြီး ဗုဒ္ဓသာသနာ့ စိရိတိဋ္ဌတု သုံးကြိမ်ရွတ်ဆိုဆုတောင်း၍ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ဇော်မင်းလတ်(သတင်းစဉ်)

မုံရွာမြို့၌ ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိရေးအတွက် မျိုးစေ့နှင့်သွင်းအားစုများ ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

မုံရွာ ဇွန် ၁၁

စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး အတွင်း ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ် စိုက်ပျိုးရေးသီ စိုက်ဧကပြည့်မီစွာ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိရေးအတွက် မျိုးစေ့နှင့် သွင်းအားစုများ ပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မုံရွာမြို့ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားသူကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ဒေသခံတောင်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။



လျာထားချက်ထက် ပြည့်မီကျော် လွန်အောင် စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး၊ သီးနှံများအောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းမှုရှိစေရေးနှင့် ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း ရရှိစေရေးအတွက် လိုအပ်သည့်ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများအား ယခုအချိန်မှ စတင် ဆောင်ရွက်ထားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ယခုလိုမိုးရာသီ စိုက်ဧကများ လျာထားချက်ပြည့်မီရေး ဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ စိုက်ပျိုးသီးနှံများ၏ စိုက်ပျိုးမြေဧရိယာအသုံးချမှု တိုးတက်ရေး၊

တစ်ဧကထုတ်လုပ်မှု စွမ်းအား တိုးတက်ရေးနှင့် အဓိကစိုက်ပျိုးသီးနှံများ ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း ရရှိရေးကိုလည်း တစ်ချိန်တည်းမှာ ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း တိုက်တွန်း

ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ မျိုးစေ့ တာဝန်ခံက စပါးမျိုးစေ့ မျိုးသန့် ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ Power Point ဖြင့် ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ဆက်လက်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး မြေစာရင်းဦးစီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီး ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေး ဦးစီးဌာန (ဆည်မြောင်း)၊ တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီး ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန (ရေအရင်းအမြစ်)၊ တိုင်းဒေသကြီး စက်မှု လယ်ယာဦးစီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးများက စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ် စိုက်ပျိုးရေးသီ စိုက်ဧက ပြည့်မီစွာ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ပန်းတိုင် အထွက်နှုန်းရရှိရေးအတွက် မိမိ

တို့ဌာနများအလိုက် ဆောင်ရွက် နေသည့် လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ဒေသခံတောင်သူ တစ်ဦးထံ မိုးစပါးမျိုးစေ့များအား ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပြီး တိုင်းဒေသ ကြီး တရားသူကြီးချုပ်က ဒေသခံ တောင်သူတစ်ဦးထံ နေကြာမျိုး များအား ထောက်ပံ့ပေးအပ် သည်။ ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ သည် အဆိုပါ ရုံးဝင်းအတွင်းရှိ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး နည်းပညာပေး ပြခန်း၊ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန ပြခန်း၊ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနပြခန်း နှင့် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီး ဌာနပြခန်းများအား လိုက်လံ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြကြောင်း သိရ သည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

တာဝန်ရှိသူများက သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ အတွက် ပျိုးပင်များကို ပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူကြ သည်။ ယင်းနောက် တိုင်းမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင် များက သစ်ပင်ပျိုးပင်များအား သတ်မှတ် နေရာများအလိုက် စိုက်ပျိုးကြပြီး ဌာနဆိုင်ရာအလိုက် သစ်ပင်စိုက်ပျိုးနေ မှုများကို လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးကြ သည်။ ယနေ့ ကျင်းပသော ၂၀၂၄ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် အမြင့် နှစ်ပေနှင့် အထက်ရှိသည့် ပိတောက်၊ ခရေ၊ ထင်းရှူး၊ ချယ်ရီ၊ စိန်ပန်းနီ၊ စိန်ပန်းပြာ၊ မဲဇော်၊ ပန်းမဲဇော်နှင့် ပျဉ်းမ စသည့် သစ်မျိုးစုံမျိုးစုစုပေါင်း ပျိုးပင် ၁၀၀၀ စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

ONE Friday Fights မှ မိုးထက်အောင်မှာမူ ONE Championship အဖွဲ့အစည်းနှင့် လက်တွဲပြီးနောက် ONE Friday Fights ပြိုင်ပွဲတွင် ဒုတိယမြောက် ထိုးသတ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ပထမဆုံးပွဲအဖြစ် မတ်လကုန်ပိုင်းက ကျင်းပသည့် ONE Friday Fights-57 တွင် ဂျပန်ဖိုက်တာ မာရယာမာနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ရာ တတိယအချိန်တွင် အလဲထိုးအနိုင်ရထား သည်။ သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော် ဓာတ်ပုံ-ONE Championship

သစ်တောသစ်ပင် ခွဲချစ်ခင် အစဉ်စိုက်ပျိုး အလှူတိုး

ကျိုင်းတုံမြို့၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံ မြို့နယ်အတွင်း သစ်တောသစ်ပင်များ ဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းစိုက်ပျိုးရေး၊ သစ်တောသယံဇာတများ ရေရှည် တည်တံ့စေရန်၊ ဂေဟစနစ်ထိန်းသိမ်း နိုင်စေရန်၊ သစ်တောထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းများတွင် ပြည်သူများတက်ကြွစွာ ပါဝင်လာစေရန်နှင့် ညီညွတ်၍ သန့်ရှင်း သာယာလှပသည့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ကို ပိုင်ဆိုင်နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ၂၀၂၄ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ပင်းဆိုင် (‘‘ဝ’’ကျေးရွာ) COMMUNITY BASED TOURISM (CBT) ကွင်း၌ ပြုလုပ်ရာ ကြိုဒေသတိုင်းစစ်ဌာန



ချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ခိုင်ဝင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် အဆင့် ဌာနဆိုင် ရာတာဝန် ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ တိုင်းမှူးက အမှာစကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တိုင်းမှူးနှင့်

တာဝန်ရှိသူများက သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ အတွက် ပျိုးပင်များကို ပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူကြ သည်။ ယင်းနောက် တိုင်းမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင် များက သစ်ပင်ပျိုးပင်များအား သတ်မှတ် နေရာများအလိုက် စိုက်ပျိုးကြပြီး ဌာနဆိုင်ရာအလိုက် သစ်ပင်စိုက်ပျိုးနေ မှုများကို လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးကြ သည်။ ယနေ့ ကျင်းပသော ၂၀၂၄ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် အမြင့် နှစ်ပေနှင့် အထက်ရှိသည့် ပိတောက်၊ ခရေ၊ ထင်းရှူး၊ ချယ်ရီ၊ စိန်ပန်းနီ၊ စိန်ပန်းပြာ၊ မဲဇော်၊ ပန်းမဲဇော်နှင့် ပျဉ်းမ စသည့် သစ်မျိုးစုံမျိုးစုစုပေါင်း ပျိုးပင် ၁၀၀၀ စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

အခွန်ပညာပေး ဆွေးနွေးမှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၁
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အခွန်
ဦးစီးဌာနမှူးရုံး ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ
မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူး ရုံးများ
အနေဖြင့် ဇွန် ၁၀ ရက်မှစတင်၍
အခွန်ပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲများကို
သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အလိုက်
ကျင်းပလျက်ရှိရာ ဗဟန်းမြို့နယ်
အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးက စားသောက်
ဆိုင်၊ ရွှေဆိုင်၊ ဟိုတယ်၊ မိုတယ်၊
တည်းခိုခန်း/ အင်း၊ ဟန်းဆက်နှင့်
ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို ရောင်းချ
လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းရှင်များ
အား ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု၏
အခွန်အကောက်ခွန်ပြေစာ
အပေါ် အခွန်အမှတ်တံဆိပ်



ကပ်နှိပ်ခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ
နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုက်နာရမည့်
ဥပဒေများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်
လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ပျက်ကွက်မှု
အတွက် ပြစ်ဒဏ်များကို အသေး
စိတ် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။
အဆိုပါ အခွန်ပညာပေး ရှင်းလင်း
ပွဲသို့ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ
များနှင့် လုပ်ငန်းရှင် ၁၃၆ ဦး
တက်ရောက်ကြပြီး တက်ရောက်

လာသူများအား အခွန်ပညာပေး
လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ
ခဲ့သည်။
ကြေးမုံ

စဉ်ကူးမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာများကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လက်နက်ကြီးဖြင့်ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ပြည်သူ့အချို့ ထိခိုက်သေဆုံးမှုရှိခဲ့ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများ လုပ်ကြံရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ



နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စဉ်ကူးမြို့နယ်
အတွင်း နယ်မြေလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ
သည့် လုံခြုံရေးပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် PDF
အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများ ယနေ့နံနက်
ပိုင်းတွင် တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့သည့်အတွက်
လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လက်နက်ကြီးများ
ဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့ပစ်ခတ်မှုကြောင့်
ထုံးကြီးကျေးရွာမှ ပြည်သူ့တစ်ဦး သေဆုံးခဲ့
ပြီး နှစ်ဦးထိခိုက်ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့ကြောင်း
သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို တရားမဝင်
ပြည်ပျက်မီဒီယာများက မဟုတ်မမှန်ရေးသား
ဖြန့်ဝေလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။
အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ မှန်ကန်မှု
မရှိကြောင်း၊ စဉ်ကူးမြို့နယ်အတွင်း လုံခြုံရေး
ပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များက နယ်မြေလုံခြုံရေး

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော်လည်း ယနေ့နံနက်
ပိုင်းတွင် တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားမှုနှင့် လက်နက်
ကြီးပစ်ခတ်မှုများမရှိကြောင်း ဒေသခံပြည်သူ
တစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။
ဝါဒဖြန့်ဝေနေခြင်းသာ
တရားမဝင် ပြည်ပျက်မီဒီယာများက
နယ်မြေလုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်
လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအပေါ် ပြည်သူ့အထုအထု
ထင်ယောင်ထင်မှားဖြစ်စေရန်နှင့် ကြောက်ရွံ့
ထိတ်လန့်မှုဖြစ်ပွားစေရန်အတွက် လုံခြုံရေး
တပ်ဖွဲ့ဝင်များရောက်ရှိသည့် နေရာနှင့် အနီး
ဝန်းကျင်နေရာများတွင် လုပ်ကြံသတင်းများ
ဖြင့် ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ လှုံ့ဆော်ရေးသား
ဝါဒဖြန့်ဝေနေခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သိရ
သည်။
သတင်းစဉ်

❖ ၂၀၂၆ ကမ္ဘာ့ဖလားမှ
မြန်မာအသင်းသည် ဂျပန်နှင့်ကစားခဲ့သည့် ပွဲတွက်လူစာရင်း
ကို အပြောင်းအလဲအချို့ ပြုလုပ်ကာ ကျော်ဇင်ဖြိုး (ဂိုး)၊ လတ်ဝေ
ဘုန်း၊ စိုးမိုးကျော်၊ ကျော်ဇင်ဦး၊ သက်ဟိန်းစိုး၊ ဟိန်းဖြိုးဝင်း၊ လွင်မိုး
အောင်၊ နေမိုးနိုင်၊ ဟိန်းထက်အောင်၊ ဆွမ်လမန်၊ မောင်မောင်လွင်တို့
ဖြင့် ပွဲတွက်ခဲ့သည်။ မြောက်ကိုရီးယားအသင်းသည် ပွဲစကတည်းက
တိုက်စစ်ဖွင့်ကစားကာ ပထမပိုင်းမှာပင် သုံးဂိုးပြတ်အနိုင်ရနေသည်။
မြောက်ကိုရီးယားအသင်းအတွက် ဂိုးများကို ၁၂ မိနစ်တွင်
ရီအီဆောင် ၁၆၊ ၄၃ မိနစ်တွင် ရီဂျီကွတ်တို့က သွင်းယူခဲ့သည်။ ၅၇
မိနစ်တွင် ဝေလင်းအောင်က မြန်မာအသင်းအတွက် ချေပဂိုးတစ်ဂိုး
ပြန်သွင်းသော်လည်း ၈၇ မိနစ်တွင် ရီဂျီကွတ်က မြောက်ကိုရီးယား
အသင်းအတွက် စတုတ္ထဂိုးနှင့် ၎င်းအတွက် ဟက်ထရစ် သွင်းယူခဲ့
သည်။
အုပ်စု (B) ပွဲစဉ်များအပြီးတွင် ဂျပန်အသင်းက မြောက်ပွဲစလုံး
အနိုင်ရရှိကာ ရမှတ် ၁၈ မှတ်ဖြင့် အုပ်စုပထမ၊ မြောက်ကိုရီးယား
အသင်းက ကိုးမှတ်ဖြင့် အုပ်စုဒုတိယရရှိကာ ၂၀၂၇ အာရှဖလား
ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ပြီး ၂၀၂၆ ကမ္ဘာ့ဖလား အာရှဇုန် တတိယအဆင့်
ခြေစစ်ပွဲ တက်ရောက်သွားသည်။ ခုနစ်မှတ်ရရှိသည့် ဆီးရီးယား
အသင်းနှင့် တစ်မှတ်ရရှိသည့် မြန်မာအသင်းမှာမူ ၂၀၂၇ အာရှဖလား
တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ ဆက်လက်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။
ကိုညီလေး



သထုံခရိုင်၌ ကမ္ဘာ့ကလေးအလုပ်သမားဆန့်ကျင် တိုက်ဖျက်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် အသိပညာပေးဆွေးနွေး

သထုံ ဇွန် ၁၁
မွန်ပြည်နယ် သထုံခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး
ဌာနမှူးရုံးရှိ လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနခန်းမတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့
ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် သထုံခရိုင် အလုပ်ရုံနှင့်အလုပ်သမားဥပဒေ
စစ်ဆေးရေး ဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက ၂၀၂၄ ခုနှစ်
ကမ္ဘာ့ကလေးအလုပ်သမားဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်
အသိပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပသည်။
ဆွေးနွေးပွဲတွင် ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး
ဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်လှလှဌေးက အသိပညာပေး
ဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်ခြင်း ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး
သထုံခရိုင် အလုပ်ရုံနှင့်အလုပ်သမားဥပဒေစစ်ဆေးရေး ဦးစီးဌာနမှ
ဦးစီးအရာရှိဦးအောင်ရဲကျော်က ကမ္ဘာ့ကလေးအလုပ်သမား ဆန့်ကျင်
တိုက်ဖျက်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရ
သည်။
ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ပြည်ပစီမံကိန်းကို တတ်နိုင်သမျှ လျှော့စား၍ အသွင်ပြောင်းစီမံ စားသုံးခြင်းကို လုံးဝရှောင်ကြဉ်ကြပါစို့

Table of TV and radio schedules with columns for channel, time, and program name.

မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား	
၁၂-၆-၂၀၂၄ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့	
၀၆:၀၀	မင်းကွန်းဆရာတော်ဘုရားကြီး၏ ဖရိုတ်တရားတော် (မောဂျုတ်၊ ဝေလင်)
၀၇:၀၀	နံနက်ခင်းသတင်း
၀၈:၄၀	တစ်ပတ်ပြောသစ်များနှင့် Resin ဝိုင်းစဉ်ပတ်အလှူတရား
၀၉:၄၅	စိုက်ပျိုးမွေးမြူလှူတရား
၁၀:၀၀	သတင်းထဲကသတင်း
၁၁:၃၀	ကမ္ဘာ့တစ်လွှားအနုပညာသတင်းများ
၁၁:၃၀	စွယ်စုံလင်အသိအစီအစဉ်
၁၂:၃၀	နိုင်ငံပြောတတ်လမ်းတွဲ 'ငွေ့လင်ခြင်းအိပ်ပတ်' (အပိုင်း-၂၄)
၁၃:၀၅	သီချင်းကြီးပဒေသာ
၁၃:၃၀	MRTV National News
၁၄:၀၅	နိုင်ငံပြောတတ်လမ်းတွဲ 'တော်စင်သန ငွေ့လင်ခြင်းအိပ်ပတ်' (အပိုင်း-၂၅)
၁၅:၃၀	Weekly Soccer Preview
၁၆:၄၀	မျိုးစုံကတိုင်စေတီကလေးအဖွဲ့ ငွေ့လင်ခြင်းအိပ်ပတ် (အပိုင်း-၁၄)
၁၇:၃၅	လူ့သို့ချီပညာပေးတိုင်ဆီ
၁၈:၄၅	Next Level
၁၉:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၁၉:၃၅	သံစဉ်ပြောတတ်လမ်းတွဲ 'ငွေ့လင်ခြင်းအိပ်ပတ်' (အပိုင်း-၂၆)
၂၀:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၂၀:၃၀	နိုင်ငံတကာသတင်း
၂၁:၀၀	မိုးလေဝသအခြေအနေ
၂၁:၃၀	သံစဉ်ပြောတတ်လမ်းတွဲ 'တော်စင်သန ငွေ့လင်ခြင်းအိပ်ပတ်' (အပိုင်း-၂၇)
၂၁:၄၅	(၁၇)ကြိမ်ပြောတတ်လမ်းတွဲ 'တော်စင်သန ငွေ့လင်ခြင်းအိပ်ပတ်' (အပိုင်း-၂၈)
၂၃:၀၀	နိုင်ငံပြောတတ်လမ်းတွဲ 'တော်စင်သန ငွေ့လင်ခြင်းအိပ်ပတ်' (အပိုင်း-၂၉)
mrtv	
07:02	Am Evergreen Classic: Myat Hsu Mon (Hnin Yee Thant, Hnin Hnin Htoo, Shwe Yee Win, Sein Lei Lei, Nan Sandy)
07:06	Xylophones' Home
07:27	Hsig Khaung Village In Hsihseng
07:39	Pauk Thit Basketry Village
08:01	News
08:26	Topics Potpourri; The Key Keeper of Vatican Museums
08:32	Reconservation Thatbyinnyu Temple
08:48	Tastes of Home Land: Sour and Spicy Crab
09:01	Healthy Diet: Keto Diet
09:11	Myanmar Guitarist
09:34	Traditional Myanmar Theatrical Performance: The Priceless Legacy of Maha Gita (Myanmar Musical Instruments)
09:50	A Traditional Snack in NgweSaung (ThaYat Taw Htoe Mont)
10:01	News
MRTV NRC	
၀၆:၀၀	ရုပ်မြင်သံကြား
၀၇:၀၀	ရိုးရာထုံးတမ်းအနုပညာအမျိုးမျိုး
၀၈:၀၀	သစ်ကြေးသီးနှံကုန်သွယ်ရေး
၁၀:၀၀	ကမ္ဘာ့ဂီတပြိုင်ပွဲများ
၁၂:၃၀	ကမ္ဘာ့ဂီတပြိုင်ပွဲများ
၁၃:၃၀	ကမ္ဘာ့ဂီတပြိုင်ပွဲများ
၁၄:၃၀	ကမ္ဘာ့ဂီတပြိုင်ပွဲများ
၁၆:၃၀	ကမ္ဘာ့ဂီတပြိုင်ပွဲများ
၁၉:၀၀	ကမ္ဘာ့ဂီတပြိုင်ပွဲများ
၂၁:၃၀	ကမ္ဘာ့ဂီတပြိုင်ပွဲများ
၂၃:၀၀	ကမ္ဘာ့ဂီတပြိုင်ပွဲများ
MRTV NEWS	
၀၆:၀၀	အစဉ်အလာ
၀၆:၄၅	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၁:၃၀	ပြည်တွင်းသတင်း (LIVE)
၁၃:၄၅	ကမ္ဘာ့တစ်လွှားအနုပညာသတင်းများ
၁၄:၃၀	MRTV National News
၁၅:၃၀	ပြည်တွင်းသတင်း (LIVE)
၁၆:၃၀	သတင်းမှန်ကဏ္ဍ (LIVE)
၁၇:၃၀	နိုင်ငံတကာသတင်း (LIVE)
၁၉:၃၀	ပြည်တွင်းသတင်း (LIVE)
၁၉:၄၅	တီထွင်ရေးအဖွဲ့ (အပိုင်း-၆)
၂၀:၃၀	ပြည်တွင်းသတင်း (LIVE)
၂၃:၃၀	ပြည်တွင်းသတင်း (LIVE)
MRTV PARLIAMENT	
၀၉:၀၀	အစိုးရအဖွဲ့
၀၉:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၁:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၃:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၅:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၇:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၉:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၂၁:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၂၃:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
MRTV H	
၀၆:၀၀	အစိုးရအဖွဲ့
၀၆:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၁:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၃:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၅:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၇:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၉:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၂၁:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၂၃:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
MRTV H	
၀၆:၀၀	အစိုးရအဖွဲ့
၀၆:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၁:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၃:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၅:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၇:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၁၉:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၂၁:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့
၂၃:၃၀	ပြည်သူ့စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့

QR codes for MRTV and Education Channel, along with text in Burmese.



ဆွမ်းအကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်အထွေထွေအစည်းအဝေး ဖိတ်ကြားလွှာ

“အမတဟိုး(လ်)ဒင်းအများနှင့်သက်ဆိုင်သောကုမ္ပဏီလီမိတက်” ၏ ဆွမ်းအကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည် အထွေထွေအစည်းအဝေးကို Virtual Platform အသုံးပြု၍ အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ် မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် အစုရှယ်ယာရှင်များအား တက်ရောက်နိုင်ပါရန် လေးစားစွာဖြင့် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်-

အစည်းအဝေးကျင်းပမည့်နေ့ရက် : ၂၂-၀၇-၂၀၂၄ (တနင်္လာနေ့)

အစည်းအဝေးကျင်းပမည့်အချိန် : နေ့လည် (၁:၀၀) နာရီ

အစည်းအဝေးကျင်းပမည့်စနစ် : ZOOM Online Meeting

အသေးစိတ်ကြည့်ရှုရန် : <https://www.amataholding.com/agm>

ချမ်းသာအောင် အကျိုးဆောင် မြောက်ဒဂုံ / အရှေ့ဒဂုံ / ဒဂုံဆိပ်ကမ်း မြေကွက်များ ဝယ်သည်။ 09-795663667

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၇)အရှေ့ရပ်ကွက်၊ အောင်သပြေအနောက် (၂)လမ်း၊ အိမ်အမှတ်(၁၃)နေ ဦးဝင်းကိုအောင် [၁၂/ သကတ(နိုင်)၁၅၅၅၅] ကိုင်ဆောင်သူ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်ခင်သက်ထား [၁၀/ခဆန(နိုင်)၁၀၀၉၇၀] ကိုင်ဆောင်သူနှင့် အများ သိစေရန် အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်-

ဦးဝင်းကိုအောင်နှင့် ဒေါ်ခင်သက်ထားတို့သည် [၂၅-၁၁-၂၀၂၀] ရက်စွဲပါနေ့တွင် နှစ်ဦးသဘောတူ အကြင်လင်မယားအဖြစ်မှ ကွာရှင်းပြတ်စဲ ခြင်းကတစ်ဆင့် အသိသက်သေများရှေ့တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးကာ နှစ်ဦးသဘောတူ ကွာရှင်းပြတ်စဲခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာ အပ်ပါသည်။ ဒေါ်ခင်သက်ထားနှင့်ပတ်သက်သည့် မည်သည့်လူမှုရေးအမှုပင် အရှင်းများ ငွေကြေးအရှုပ်အရှင်များနှင့် မည်သည့်ပြဿနာများကိုမျှ ဦးဝင်း ကိုအောင်ဘက်မှ တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည် မဟုတ်ကြောင်း ဒေါ်ခင်သက်ထား [၁၀/ခဆန(နိုင်)၁၀၀၉၇၀] နှင့် အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ ဦးဝင်းကိုအောင် [၁၂/သကတ(နိုင်)၁၅၅၅၅] အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၈၈၃၁) အမှတ်(၇၁၀)၊ ပုန်းညက်လမ်း၊ (၄၁) ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။

(၄-၆-၂၀၂၄) ရက်စွဲပါ စာမျက်နှာ(၂)ရှိ ဒေါ်သွဲ့သွဲ့လေး (အထက်တန်းရှေ့နေ စဉ်-၁၂၈၇၅) ၏ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်းအား ကန့်ကွက်ကြောင်း ပြန်လည်ကြေညာခြင်း

ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေများဖြစ်ကြသော ဒေါ်ဆာရီမာ [၁၂/ပာတ(နိုင်) ၀၂၈၃၇] ကိုင်ဆောင်သူနှင့် ဒေါ်ခင်သက်ထား(ဖ)ဦးဝင်းနှင့် ကွယ်လွန်သူ ဒေါ်ခင်သန်း၏ သားသမီး များဖြစ်ကြသော ဒေါ်သွဲ့သွဲ့လေး [၇/ပခန(နိုင်)၁၇၈၆၈၇၂] တို့၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၁၃) ရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်လမ်း၊ အမှတ်-၂၂၈၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၁၈/အေ မြေကွက်အမှတ်-၂/က၊ ဧရိယာ (၁.၀၆၁) ဧကဟုဆိုသော မြေကွက်မှာ ဦးဝင်းထံတွင် [၁၂/ ပာတ(နိုင်)၀၂၈၃၇] နှင့် ဒေါ်သွဲ့သွဲ့လေး [၁၂/ပာတ(နိုင်)၀၂၈၃၇] ကိုင်ဆောင် သူတို့ (၂)ဦးတည်းပိုင် မြေကွက်မဟုတ်ပါကြောင်းနှင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေများ ဒေါ်ဆာရီမာနှင့် ဒေါ်ခင်သက်ထား(ဖ)ဦးဝင်းအပေါ် အမွေဆိုင်(၃)ဦး အမွေ ဆက်ခံပိုင်ဆိုင်သော မြေကွက်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ (၄-၆-၂၀၂၄) ရက်စွဲပါ စာမျက်နှာ-၂ တွင် ရှေ့နေ ဒေါ်သွဲ့သွဲ့လေး (အထက်တန်းရှေ့နေ စဉ်-၁၂၈၇၅)၏ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်းအား ကန့်ကွက်ပါကြောင်း ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေများဖြစ်ကြသော ဒေါ်ဆာရီမာ [၁၂/ပာတ(နိုင်)၀၂၈၃၇] ကိုင်ဆောင်သူနှင့် ဒေါ်ခင်သက်ထား(ဖ)ဦးဝင်း၏ အလင်းသဘောတူညီမှုမရှိဘဲ အထက်ပါမြေကွက်ကို ရောင်းချခြင်း၊ ပေါင်နှံခြင်း၊ ငှားရမ်းခြင်း၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့် လွှဲပြောင်းခြင်းတို့ကို မပြုလုပ်ပါရန် အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ အကယ်၍ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေများဖြစ်ကြသော ဒေါ်ဆာရီမာ၊ ဒေါ်ခင်သက်ထား(ဖ)ဦး ဝင်းပိုင်ဆိုင် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခဲ့ပါက လွှဲပြောင်းလက်ခံသူ၏ တာဝန်သာဖြစ်ပြီး လွှဲပြောင်းပေးမှုမမြောက်ကြောင်းကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း အမွေဆိုင်များနှင့် အများသိစေရန်ကြေညာပါသည်။

ဒေါ်ဆာရီမာ(ဖ) ဦးဝင်း ဒေါ်သွဲ့သွဲ့လေး(ခ)တင်တင်နွဲ့ +၄ တို့၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဦးသက်နိုင်ဦး [LLB, LL.M, MRes(Law), D.B.L] အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၃၆၉၃၃) အမှတ် (၁၅)၊ မြေညို၊ အထက်မန္တလေးလမ်း(၃)၊ ကန်/မြောက်ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၉၇၅၂၁၈၄၁

စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒလုပ်ငန်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း (၇/၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်)

၁။ မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒလုပ်ငန်းမှ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် အောက်ဖော်ပြပါပစ္စည်းများ အား မြန်မာ့ကွပ်ကဲရေးဖြင့် တင်ဒါခေါ်ယူမည်ဖြစ်ပါသည်-

Table with 4 columns: No., Item Name, Quantity, and Unit. Items include Spare Parts for Synthesis Gas Compressor, Stationery, Boiler Feed Water Pump Complete Set without Motor, AC/DC Converter(AC/DC Power Supply)for Power Distribution Panel, Standard Gas Cylinder for Gas Chromatography, CFR Engineering (Fuel Research Unit) Top Overhaul, Starting Transformer, Floor Stand Type Sewing Machine, Elevator.

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံကို ၁၂-၆-၂၀၂၄ ရက်နေ့မှစ၍ စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒလုပ်ငန်း၊ ရုံးအမှတ်(၄၄)၊ ဘဏ္ဍာရေးဌာန(နေပြည်တော်)နှင့် အမှတ်(၁)ရေနံချက်စက်ရုံ(သန်လျင်)တို့တွင် လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပြီး တင်ဒါကြော်ငြာအား ဝန်ကြီးဌာန Website (energy.gov.mm) တွင်လည်း ကြော်ငြာထားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အဆိုပါအိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို အောက်ပါတင်ဒါပုံစံမည်နေ့များတွင် (၁၁:၀၀) နာရီမှ (၁၂:၀၀) နာရီအတွင်း စီမံရေးဌာန၊ မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒလုပ်ငန်း၊ ရုံးအမှတ်(၄၄)၊ (နေပြည်တော်)သို့ လူကယ်တိုင် လာရောက်ပေးသွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်-

- (က) အမှတ်စဉ် (၁) အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ၃-၇-၂၀၂၄
(ခ) အမှတ်စဉ် (၂)မှ (၉) အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများ ၂၆-၆-၂၀၂၄
မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒလုပ်ငန်း
ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၁၂၊ ၀၆၇-၃၄၁၁၉၃၊ ၀၆၇-၃၄၁၁၇၅

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန် (၁၉-၅-၂၀၂၄) ရက်နေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ (၂၈) တွင် ပါရှိသော တွဲဖက်ခရိုင်တရားသူကြီး-၃၊ (တင်တင်ဌေး) ၏ ရောင်းချရန် ကြော်ငြာတွင် “သစ်နန်းကျွန်းခရိုင် တရားရုံးတော်၊ တွဲဖက်ခရိုင် တရားသူကြီး-၃” အစား “သစ်နန်းကျွန်းခရိုင် တရားရုံးတော်” ဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်။ (တင်တင်ဌေး) တွဲဖက်ခရိုင်တရားသူကြီး(၃) သစ်နန်းကျွန်းခရိုင်တရားရုံး

ရွှေပြည်သာမြို့နယ် မြေကွက်များ အထူးဝယ်ယူခြင်း။ 09-5139064

ပတ်စပို့ပျောက် (၁)ဦးအောင်မြင်မြတ် ၏ သား မောင်ကောင်းခန့်ဇော် [၉/ မကန(နိုင်)၁၅၅၅၅] ၏ နိုင်ငံကူး လက်မှတ်အမှတ် (မမှတ်မီ) ခရီး သွားရင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါ သဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်း ကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၇၉၃၅၅၄၁၃

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း ဒဂုံတောင်မြို့၊ ဒဂုံတောင်မြို့ ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၈/ဒဂုံတောင်မြို့အလယ်ရပ်) ပေ (၈၀x ၈၀) မြေကွက်အမှတ် (၁-၃၁၂၄၃)၊ ဒေါ်ခင်သန်း(ခ)ဒေါ်ခင်သန်း [၁၂/မကရ (နိုင်)၀၅၈၂၄၅] အမည်ပေါက်မြေကွက် ၏ မြေကွက်နေရာ(ယာယီ)ချထားပေး သည့်လက်မှတ်မူရင်း ပျောက်ဆုံးသွား ပါသဖြင့် ပျောက်ဆုံးကြောင်း မှတ်ပုံတင် တရားရုံးကွန်ရက်ရှိလွှာမူရင်း ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးထောက်ခံချက်များ၊ ရဲစခန်းထောက်ခံချက် မူရင်းများ တင်ပြ၍ မြေကွက်နေရာ(ယာယီ) ချထားပေးသည့် လက်မှတ်မိတ္တူမှန် လျှောက်ထားလာရာ ကန့်ကွက်လိုသူ များအနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်၊ ဒီကရီများ အထောက်အထားနိုင်လှစွာ တင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်း နှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲရေးဌာနမှကြေညာချက် ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း (၃၀) အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင် ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်မှု မရှိပါက ဌာန၏လုပ်ထုံး လုပ်နည်းနှင့်အညီ မြေကွက်နေရာ (ယာယီ)ချထားပေးသည့် လက်မှတ် (မူရင်း) အားပယ်ဖျက်၍ မိတ္တူမှန် လျှောက်ထားမှုအား ဆက်လက်ဆောင် ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြေညာလိုက်သည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲရေးဌာန နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

Table with 12 columns: No., Name, Address, etc. Lists various individuals and their details.

Table with 12 columns: No., Name, Address, etc. Lists various individuals and their details.

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မထွိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုအထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

- ❖ ကာကွယ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ စွမ်းရည်ရှိသည့် ကာကွယ်ရေး၊ စွမ်းအားရှိသည့် ကာကွယ်ရေးဟု နှစ်ခုရှိ...
 - ❖ စွမ်းရည်ရှိရန်အတွက် တစ်ဦးချင်း၏ လေ့ကျင့်မှုများကို အမြဲပြတ်ဆောင်ရွက်ပေးရန်လို...
 - ❖ စွမ်းအားရှိရန်အတွက် အသုံးပြုလျက်ရှိသည့် လက်နက်များ၊ ယန္တရားများ၊ စက်ကိရိယာများနှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများအားလုံး စွမ်းအားရှိသည့် ပစ္စည်းများဖြစ်ရန်လို...
- (နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေး(၂/၂၀၂၄)တွင် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)



ကလေးခရိုင်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းတစ်ကျောင်း၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည်ကို လာရောက်ကြည့်ရှုကြသူများအား တွေ့ရစဉ်။

ယနေ့ ဖတ်စရာ

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ကြသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဆရာ ဆရာမ၊ မိဘများ၏ ရင်တွင်းစကားသံများ

စာမျက်နှာ » ၁၂

စဉ်ကူးမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာများကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လက်နက်ကြီးဖြင့်ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ပြည်သူ့အချို့ ထိခိုက်သေဆုံးမှုရှိခဲ့ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများ လုပ်ကြံရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

စာမျက်နှာ » ၁၈

၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာအနေဖြင့် ဖြေဆိုသူဦးရေ ၁၂၈၈၂၀၊ အောင်မြင်သူဦးရေ ၇၄၅၉၂ ဦး၊ အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၅၇ ဒသမ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၁

၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ်လတွင် ကျင်းပခဲ့သော တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲနှင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဧပြီနှင့် မေလများ၌ အထူးအစီအစဉ်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ကျင်းပဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တစ်ပြည်လုံးအတွက် တစ်ပြိုင်တည်းဖြင့် အပြီးထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

၂၀၂၆ ကမ္ဘာ့ဖလား

အာရှဇန်ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ

အုပ်စုနောက်ဆုံးပွဲတွင် မြန်မာအသင်း

မြောက်ကိုရီးယားကို ရှုံးနိမ့်

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၁

၂၀၂၆ ကမ္ဘာ့ဖလား အာရှဇန်ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ အုပ်စုနောက်ဆုံးပွဲအဖြစ် မြောက်ကိုရီးယားအသင်းနှင့် မြန်မာအသင်းသည် ဇွန် ၁၁ ရက်က လာအိုနိုင်ငံ၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရာ မြောက်ကိုရီးယားအသင်းက လေးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။

မြောက်ကိုရီးယားအသင်းသည် ဆီးရီးယားအသင်းရှုံးပွဲကြုံတွေ့သည်ကို အခွင့်ကောင်းယူကာ မြန်မာအသင်းကို အနိုင်ယူပြီး ၂၀၂၆ ကမ္ဘာ့ဖလား တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့သည်။ မြန်မာ အသင်းသည် မြောက်ကိုရီးယားအသင်းကို နှစ်ကျော့စလုံး အရှုံးပေးခဲ့ရသည်။

စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

ONE Friday Fights 67 ပြိုင်ပွဲတွင် မိုးထက်အောင်တွဲဆိုင်း ပါဝင်မည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၁

ONE Friday Fights 67 ပြိုင်ပွဲကို ဇွန် ၁၄ ရက်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာဖိုက်တာ မိုးထက်အောင် တွဲဆိုင်း ပါဝင်လာမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာဖိုက်တာ မိုးထက်အောင်သည် ၇၂ ပန် နိုင်ငံသား ကာဇူကီယာမာဂီရီနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ရမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲ၌ တွဲဆိုင်းစုစုပေါင်း ၁၂ ပွဲ ပါဝင်မည်ဖြစ်ပြီး မိုးထက်အောင်နှင့် ကာဇူကီယာမာဂီရီပွဲကို ပွဲစဉ်(၅) တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ကာဇူကီယာမာဂီရီသည် ကစ်ဘောင်ဆင်နှင့် မွေထိုင်းပွဲများ ထိုးသတ်နေသူဖြစ်သော်လည်း ONE Friday Fights ပြိုင်ပွဲတွင်မူပထမဆုံးထိုးသတ်ခြင်းဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၁ သို့ □

BOUT 5 - CATCHWEIGHT MUAY THAI (141 LBS)

MOE HTET AUNG
VS KAZUKI YAMAGISHI

ONE Friday Fights 67 ပြိုင်ပွဲတွင် မိုးထက်အောင်နှင့် ကာဇူကီယာမာဂီရီ တွဲဆိုင်းပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြော်ငြာထားသည်ကို တွေ့ရစဉ်။